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Birliğimizin İstanbul Kalkınma Ajansı’ndan
(İSTKA) aldığı 2. proje olan“Mesleki
Rehberlik ve Kariyer Danışmanlığı” eğitim

programının tanıtımını geçen ay Wow Otel’de tüm oda
başkanlarımızla birlikte gururla heyecanla
gerçekleştirdik. Bu projeden 2 bin gencimiz
yararlanacak.

Birlik binamızda ayrıca oda başkan ve
yöneticilerimize yönelik İngilizce kurslarımız başlıyor.
Odalarımıza yönelik mesleki eğitimler zaten sürüyor. Bu
yılı da kurumumuz için eğitim yılı olarak görüyorum.

Değerli başkanlar Avrupa vizesi konusunda bir
müjdeyi aktarmalıyım; Almanya Başkonsolosu bayan
Jutta Wolke'yi 14 Şubat'ta ziyaret ederek bir görüşme
yaptım. Kendisinden oda yöneticilerimize vizede
kolaylık talebimiz oldu ve bu konuda da olumlu cevap
aldık.

Bu arada 8 Mart Dünya Kadınlar Günü'nde birlik
merkezimizde Kadın Kurulu'muzun düzenlediği etkinlik
hayli yankılandı. Başta esnaflık yapanlar olmak üzere
tüm kadınlarımızın bu anlamlı gününü içtenlikle
kutluyorum.

Çok değerli oda başkanlarım, bizim geleceğimiz olan
gençlerimize, çocuklarımıza bırakacağımız bu ülkenin
başarısı ve gelecek nesillerin refahı EĞİTİMden geçiyor.
İçinizde bu gerçeğe karşı çıkanın olacağını
düşünmüyorum. Birliğimiz bu bilinçle kuruluşundan 63
yıl sonra ilk defa bir okul inşaatı gerçekleştiriyor. Bu
okulda teşkilatımızın bir gurur abidesi olacak. Ve her
oda başkanımızın bu okulla ovünüp gururlanacağını
şimdiden görebiliyorum. İşletmeler Üstü Eğitim ve
Teknoloji Merkezi kendi kulvarında İstanbul’da bir ilk
olacak. Okul inşaatımız 2. kata çıkmış durumda.
Önümüzdeki yıl sonunda inşaatın tamamlanmasıyla
okulun eğitime açılış töreninin mutluluğunu Allah’ın
izniyle hep birlikte yaşayacağız.

İTO’dan “Esnaf Odaları”na dönüş..
Değerli başkanlar, son 10 yılda odalarımızda yaprak

dökümüne sebep olan en önemli derdimiz; esnafın
İTO’ya üye kaydedilmesiydi. Biliyorsunuz İTO, son 10
yılda ayakkabı 100 TL sermayesi olan küçük esnafı da
üye kaydetti. Bu yüzdende odalarımızın üye sayısı hayli
düştü. İTO’nun üye sayısı da 200 binlerden 350 binlere
çıktı.

Oysa 2007/12362 sayılı Bakanlar Kurulu Kararı ile
ortaya konan esnaf tacir ayrımına ilişkin esaslar

doğrultusunda esnaf vasfında olanların esnaf odasına
kaydı gerekiyor. Bu konuda odalar tespit ettikleri esnafı
İTO’dan geri isteyebilirler.

Nitekim İstanbul Kağıthane Berber ve Kuaförler
Odası, bu konuda çığır açacak esnafı geri alma örneğini
gerçekleştirdi. İlgili odamız, defter değeri düşük esnaf
pozisyonundaki bir üyeyi İstanbul Ticaret Odası’ndan
(İTO) bir yazı ile geri istedi. İTO, bunun üzerine ilgili
üyenin muhasebe tablosunu inceledikten sonra, yazılı
bir cevap vererek üyeyi esnaf odasına iade ettiğini
bildirdi.

Bu odamızı başarılı operasyonundan dolayı
kutluyorum. Eğer diğer odalarımız da bu girişimi
yaparlarsa esnaf vasfına haiz, defter tutma hadlerinde
düşük seviyede olanlar esnaf odalarına iade edilecektir.
Biz şuna inanıyoruz ki, odasını güçlendirmek için çalışan,
gayret eden başkanlar kesinlikle başarılı olacaklardır.
Masa başında oturup bekleme döneminin kapandığını
düşünüyorum.

Değerli başkanlar bu sene başından itibaren hem
yeni Gıda Yasası uygulamaya konuldu, hem de İş Sağlığı
ve İş Güvenliği Yasası uygulamaya konuldu. Bu iki yasa
için birlik merkezimizde eğitimler düzenledik. Hijyen
eğitimleri her meslek grubu ve odalarımız için ayrı ayrı
düzenlendi. Umuyorum ki, oda başkanlarımız bu konu
da merak ettiklerini dinlediler sorup öğrendiler. Birlik
olarak eğitim konusunda üzerimize düşeni fazlasıyla
yapmaya çalışıyoruz. Bir yandan okul inşaatımız, diğer
yandan seminerlerimiz ve toplantılarımızla 2013 yılı
İSTESOB için eğitim yılı olacağa benziyor. Bunun
semeresini de inşallah hep birlikte göreceğiz.
Sağlıcakla kalın.

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

2013, İSTESOB için 
EĞİTİM YILI olacak
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HABER

ESNAFA ŞEKER
GİBİ KAMPANYA

Türkiye’nin bankacılıktaki
lider markalarından
Şekerbank 60. yılında

esnafı unutmadı ve “Kapımız
Esnafa Açık” projesini hayata
geçirdi. Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı himayesinde ve Türkiye
genelindeki 82 Esnaf ve Sanatkâlar
Odaları Birliği ile 3 bin 100 Esnaf ve
Sanatkârlar Odası’nı kapsayan
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu’nun (TESK)
desteğiyle gerçekleştirilen “Kapımız
Esnafa Açık” projesi, özel sektör,
kamu, STK ve tüketicileri esnafla
buluşturan bir platform özelliği
taşıyor.

‘Kapımız Esnafa Açık’ projesi, bir
basın toplantısı ile kamuoyuna
tanıtıldı. Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı ve Türkiye Esnaf ve
Sanatkarları Konfederasyonu
(TESK) Genel Başkanı Bendevi
Palandöken, Genel Başkan
Vekilleri Faik Yılmaz ve Burhan
Aksak ve İSTESOB yönetiminin
katılımları ile gerçekleştirilen
toplantıya, Şekerbank Yönetim
Kurulu Başkanı Hasan Basri
Göktan ile Genel Müdürü Meriç
Uluşahin ev sahipliği yaptı.
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı Bakan
Yardımcısı Fatih Metin, Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı Müsteşar

Yardımcısı Sezai Uçarmak ile
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı Esnaf
ve Sanatkarlar Genel Müdürü
Aytekin Yalçın da toplantıya
katılan isimler arasında oldu. 

Şekerbank, “Kapımız Esnafa
Açık” projesini “Mahallemizi
mahalle yapan esnafımız için el
ele verelim, siz de yarın mahalle
esnafınızdan alışveriş yapın,
kapıları hep açık kalsın” mesajı ile
başlattı. Her ayın 15’inde
tüketicilerin esnaftan alışveriş
yapmasına yönelik Şekerbank’ın
60’ıncı kuruluş yılı boyunca birçok
saha aktivitesi ve kampanyalar
düzenlenecek. Şekerbank ‘Açık’
platformu kapsamında esnafın
işlerini kolaylaştıracak, onların
rekabetsel avantajlarını artıracak ve
onları teknolojiye, değişime açacak
yeni ürünler sunacak. Banka,
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
koordinasyonu ile esnafın
uluslararası standartta hizmet
verebilmesi için farklı projeler de
geliştirecek. 

Toplantıda konuşma yapan
Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati

Yazıcı, esnaf ve sanatkârları,
”Sermayeleri kısıtlı olan ve alın
teri, göz nuru ile iktisadi hayatın
içinde yer alan ekonominin
can damarı” olarak tanımladı.
‘Kapımız Esnafa Açık’ projesiyle
hem esnaf ve sanatkârlara verdiği
destek hem de mahalle esnafını bir
kez daha hatırlattığı için
Şekerbank’a teşekkür eden
Bakan Yazıcı, “Anadolu
bankacılığını misyon edinmiş bir
banka olan Şekerbank, bu
alanda yaptığı sosyal projeleriyle
çok önemli bir vazifeyi yerine
getiriyor” dedi. 

Hayati Yazıcı, “Kapımız Esnafa
Açık” projesiyle hem esnaf ve
sanatkârlara verdiği destek hem de
mahalle esnafını bir kez daha
hatırlattığı için Şekerbank’a
teşekkür etti. Bakan Yazıcı, Türkiye
genelindeki 2 milyonu aşkın esnafı
ilgilendiren yeni projeler ve
bakanlığın gelecek yıl uygulamaya
koymayı amaçladığı esnaf ve
sanatkarlara özel danışmanlık
desteği ile ilgili önemli bilgiler de
paylaştı.

Şekerbank, esnafın yüzünü güldüren yeni kampanyasıyla, her ayın 15’ini 
“Esnafın Günü” ilan etti.
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ESNAFA ŞEKER
GİBİ KAMPANYA

Türkiye Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu Başkanı Bendevi
Palandöken’de, TESK ve Şekerbank
olarak iki kurumun bu yıl
kutladıkları 60’ıncı kuruluş yılları
kapsamında enerjilerini sinerjiye,
sinerjiyi ise verimliliğe
dönüştürmek amacıyla bir araya
geldiklerini belirtti. Palandöken,
“Kapımız Esnafa Açık projesiyle
esnaf ve sanatkarlarımızın
finansal ihtiyaçlarını
karşılayarak, esnaf ve
sanatkarımızın da dükkanlarının
kapısının açık kalmasını
hedefleyen bu projeye, hiç
kuşkusuz biz de konfederasyon
olarak destek veriyoruz”
ifadelerini kullandı ve sözlerini
şöyle sürdürdü: “Gelişen ve
değişen ekonomik hayatta, esnaf
ve sanatkârlarımızın bu gelişim
ve değişime uyum
sağlayabilmeleri, ayak
uydurabilmeleri ve kendilerini
geliştirebilmeleri için
hükümetimizce kabul edilen

Esnaf ve Sanatkârlar Değişim,
Dönüşüm ve Destek Eylem Planı
çalışmaları önemli sonuçlar
verdi. Bu plan sonucunda pek
çok sorun çözüme kavuşturuldu.
Elbette ki halen çözümü
bekleyen sorunlarımız var.
Birlikte çalışmaya devam
edeceğiz. Esnaf ve
sanatkarlarımızın dükkanlarının
kapılarını açık tutabilmeleri için
her projede yer alıyor, böyle
projelere her zaman destek
veriyoruz.”

Toplantının ev sahibi olan
Şekerbank Yönetim Kurulu Başkanı
Dr. Hasan Basri Göktan, geride
bıraktığımız 10 yıllık dönemde
küresel ekonomi liginde benzersiz
bir ilerleme kaydeden ülkemizin,
2023 yılında dünyanın en büyük 10
ekonomisinden birine sahip olma
temennisini dile getirdi. Dr. Göktan,
bu çok önemli hedefe ulaşmanın,
toplumun tüm kesimlerine yayılan
ortak bir seferberlikle olmasının
mümkün olduğunu söyledi.

Göktan açıklamalarına:
“Şekerbank olarak bu yolda
üstümüze düşen görevi yerine
getirmek, 60 yıldır beraber
yürüdüğümüz esnafımızın
yanında olmak için ‘Kapımız
Esnafa Açık’ projesini
gerçekleştiriyoruz.
Kısaca ‘Açık’ adıyla
tanımlayabileceğimiz bu proje,
bireylerden kurumlara toplumun
tüm kesimlerini içine alan
esnafımız için oluşturulmuş bir
platformdur. Ülkemiz ekonomisi
için hayati önem taşıyan esnafın
en yüksek faydayı sağlaması için
hedefimiz, bu projeyi bir
toplumsal hareket haline
getirerek geniş katılımlı bir
platform olarak büyütmektir.
‘Açık’ kapsamında esnafın farklı
paydaşları arasındaki ilişki ve
sağlanan toplam fayda geliştikçe
beraberinde bu hareketin de
dalga dalga yayılacağına
yürekten inanıyorum” diyerek
son verdi.

Şekerbank Yönetim Kurulu Başkanı Hasan Basri Göktan, Gümrük ve Ticaret Bakan Hayati Yazıcı ve 
TESK Genel Başkanı Bendevi Palandöken kampanyayı beraber tanıttılar.
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KAPAK

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Federal Almanya Cumhuriyeti Başkonsolosu 
Jutta Wolke’ye nezaket ziyaretinde bulundu.

İstanbul Esnaf ve Sanatkar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, Almanya Federal

Cumhuriyeti İstanbul
Başkonsolosu Bayan Jutta
Wolke'ye makamında bir nezaket
ziyaretinde bulundu.

Yılmaz, beraberinde Yönetim
Kurulu Üyesi Aziz Şentürk,
İSTESOB Genel Sekreter Ömer
Demir ve Dış İlişkiler Koordinatörü
Mustafa Bektaş olmak üzere
4 kişilik bir heyet halinde
14 Şubat 2013 günü Alman
Konsolosluğu’na ziyaret
gerçekleştirdi. Ziyarette
Başkonsolos Yardımcısı
Philipp Deichmann da hazır
bulundu.

Ziyaret sırasında İSTESOB ve
çalışmaları hakkında bilgiler sunan
Başkan Yılmaz, esnaf ve
sanatkarların ülkemiz
ekonomisine katkılarını ve sosyal
hayattaki önemini vurguladı.
Yılmaz, iki ülke esnaf ve
sanatkar kuruluşları arasında,
özellikle mesleki eğitim alanında
nitelikli ve önemli çalışmalar
yapıldığının altını çizerek, bu
alanda işbirliği ve ortak
çalışmaların artarak
devamını arzu ettiklerini dile
getirdi.

Faik Yılmaz ayrıca, İstanbul'daki
teorik ve uygulamalı mesleki
eğitim çalışmaları ve Küçük Sanayi
Siteleri ile ilgili yürüttükleri
projeler hakkında bilgiler
sundu.

Federal Almanya
Cumhuriyeti’ndeki esnaf ve
sanatkar kuruluşları ile karşılıklı
ilişkilere değinen İSTESOB Başkanı
Yılmaz, AB kaynaklı proje
ortaklıkları nedeniyle ve iyi
uygulamaları yerinde görmek
üzere Almanya'ya yapılan
seyahatlerde vize konusunda
zaman zaman sıkıntılar
yaşandığını dile getirerek, bu
konuda başkonsolosluğun
desteklerini arzu ettiklerini belirtti.

Böyle özel bir günde
gerçekleştirilen nezaket

ziyaretinden büyük bir
memnuniyet duyduğunu belirten
Başkonsolos Wolke,
"Biz ilişkileri daha da
geliştirmek istiyoruz. Esnaf ve
sanatkar kuruluşları
Almanya'da da Türkiye'de de çok
önemli teşkilatlardır. Mikro
işletmeleri ve sanatkarları
temsil ederek ülkelerimize
yararlı hizmetler vermektedirler.
Biz burada sizlere kolaylıklar
sağlamak için varız. Sadece vize
konusunda değil ihtiyaç
duyulan her konuda kapımız
size açıktır" dedi.

Başkan Yılmaz Başkonsolos
Wolke'yi, İSTESOB'a davet etmiş,
davet Wolke tarafından büyük bir
memnuniyetle kabul edilmiştir.
Ziyaret karşılıklı iyi dilek ve
temennilerle sona erdi.

İstanbul esnafına
vize kolaylığı

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz ve
Almanya Federal Cumhuriyeti

İstanbul Başkonsolosu Jutta Wolke 
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Son 10 yılda ayakkabı
boyacısından berbere
kadar birçok küçük esnaf

sanatkarı üye yapan İstanbul Ticaret
Odası, yapılan itirazlar üzerine,
tüccar vasfında olmayan üyeleri
esnaf odalarına iade etmeye başladı.

İstanbul Kağıthane Berber ve
Kuaförler Odası, defter değeri düşük
esnaf pozisyonundaki bir üyeyi
İstanbul Ticaret Odası’ndan (İTO) bir
yazı ile geri istedi. İTO, bunun üzerine
ilgili üyenin muhasebe tablosunu
inceledikten sonra, yazılı bir cevap
vererek üyeyi esnaf odasına iade
ettiğini bildirdi. 

Kağıthane Berberler ve Kuaförler
Odası, Bayan Kuaförü Ümit Atbaş
ünvanlı firmanın esnaf vasıflarına
haiz olduğunu ve esnaf sicil kaydına
dahil edilmesi gerektiğini, İTO’ya bir
yazı ile bildirdi. İTO’da yaptığı
inceleme sonunda; 2007/12362 sayılı
Bakanlar Kurulu Kararı ile ortaya

konan esnaf tacir
ayrımına ilişkin esaslar
doğrultusunda ilgili firmanın, yıllık
işletme hesabı özetinin esnaf
vasıflarına haiz olduğunu
gösterdiğini ve bu sebeple İTO sicil
kaydının kapatıldığını bildirdi.
Böylece esnaf vasfına haiz Ümit
Atbaş isimli kuaförün Kağıthane
Berber ve Kuaförler Odası’na kaydı
yapıldı.

Böylece İstanbul’daki esnaf
odaları ile İTO arasındaki üye trafiği
ile ilgili bir haksızlık daha ortadan

giderilmiş oldu.
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği (İSTESOB) Başkanı  Faik
Yılmaz, denetimlerin sıklaştırıldığını
ve İTO’daki esnaf kayıtlarının üzerine
gidildiğini belirterek,“Kağıthane
odamızda olduğu gibi tüm
odalarımızın bu çalışmaya katkı
vermesini bekliyoruz. Odalarımız
da kendi üyeleri İTO’da kayıtlı ise
bunları tespit edip bir yazı ile
isteyebilirler” dedi. 

İTO,  esnaf konumundaki üyeleri
geri isteyen “Esnaf Odaları”na
olumlu cevap veriyor. 

İTO’DAN 
ÜYEMİZİ GERİ
ALDIK
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İSTESOB’DA 2013, EĞİTİM
PROJELERİ YILI OLDU…

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nin eğitim
atağı hız kesmeden sürüyor.

Geçtiğimiz ay “Girişimci Gençler
Yetişiyor” projesinin startını veren
İSTESOB, Şubat ayı içerisinde
”Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Merkezi”
projesini tanıttı.

İstanbul Kalkınma Ajansı’nın
(İSTKA) desteğiyle hayata geçen
proje, çok sayıda davetlinin
katılımıyla WOW Hotel’de tanıtıldı.
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı, Esnaf
ve Sanatkarlar Genel Müdürü
Aytekin Yalçın’ın da iştirak ettiği
tanıtım toplantısında Yalçın,
odaların bu tür faaliyetlerinden
oldukça memnun olduğunu ifade
etti.

İOSB Başkan Vekili Nihat Tunalı
da bu önemli güne tanıklık eden
konuk kurum başkanlarından biri

oldu. Çok sayıda esnaf
temsilcisinin de hazır bulunduğu
tanıtım toplantısına,
programlarının yoğunluğu
nedeniyle toplantıya katılamayan
Milli Eğitim Bakanı Nabi Avcı,
Kalkınma Bakanı Cevdet Yılmaz
ve İstanbul Valisi
H. Avni Mutlu’nun
mesajları konuklara
okundu. Mesajlarda,
projenin önemine
dikkat çekilirken,
İSTESOB ve İSTKA’ya
üstlendikleri
sorumluluklarında
dolayı teşekkür edildi
ve mesleki eğitim,
ülkemizin en birincil
sorunu olarak
vurgulandı.

İSTKA tarafından,
Çocukların ve

Gençlerin Girişimcilik, Beceri ve
Geleceklerini Destekleme Mali
Destek Programı’na yönelik
uygulamaya konulan projenin
ayrıntıları esnaf odaları
yöneticilerine sunuldu. Tanıtım
toplantısında gençlerin  mesleki

Eğitim faaliyetlerinde altın dönemini yaşayan İSTESOB, İstanbul Kalkınma 
Ajansı’nın da desteğiyle bir yeni projeye daha imza attı.

KAPAK

Mesleki Eğitim, Rehberlik ve Kariyer Danışmanlığı eğitim projesi, WOW Hotel’de oda başkanları ve 
davetlilerin katılımıyla geniş bir kitleye tanıtıldı.
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eğitime özendirilmesi
konusundaki yenilikler bir görsel
sunumla aktarıldı. Projenin
tanıtımı, İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, İMESOB Başkanı Cevher
Kartal, İSTESOB Proje Danışmanı
Nuren Senar ve İSTKA Uzmanı
Gökhan Çoban tarafından
yapıldı.

Tanıtım toplantısında konuşan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
projenin genel amacını,
öğrencilerin okuldan mesleki
eğitime ve iş hayatına geçişleri
sürecinde, gençleri
bilinçlendirmek olarak açıkladı.
Yılmaz, işyerlerinde stajyer, çırak
ve kalfa olarak çalışan gençlerin
kariyerlerini planlamaları için
desteklenmesi, meslek seçimi
aşamasında bulunan öğrencileri
yönlendirme ve rehberlik desteği
sağlanarak mesleki eğitime ilginin
arttırılmasının da amaçlandığını
belirtti. Günden güne usta çırak
ilişkisinin yok olduğunu acı bir
tablo olarak gözler önüne
koyan Yılmaz, İSTESOB olarak tarihi
miraslarına sahip çıkmak
istediklerini dile getirdi.
Faik Yılmaz, ”İSTESOB, 5362
sayılı yasa ile kurulmakla
birlikte, kökeni geçmişe
dayanan ahilik makamının
günümüz temsilcisi
niteliğindedir. Esnaf ve
sanatkarlığın kökeninde
mesleki eğitim yatar. Esnafın
kaliteli mal üretebilmesi için de
nitelikli elemana ihtiyacı vardır.
Yüzyıllar boyunca devam eden
usta çırak ilişkisi bu ihtiyacı
karşılamıştır. Bugünlere
gelindiğinde ise, bu eğitim
pratiğinin yok olmaya
başladığını görüyoruz. Tam bu
noktada, tanıtımını yaptığımız
proje, bu geleneği devam
ettirme hedefi de taşımaktadır”
ifadelerini kullandı.

Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı Esnaf ve
Sanatkarlar Genel
Müdürü Aytekin Yalçın
da proje hakkındaki
görüşlerini paylaştı.
Böyle bir eğitim
programını başlattığı
için İSTESOB’u
kutlayan Yalçın, bu
projelerin ülkenin
geleceğine büyük
katkı sağlayacağına
olan inancını dile
getirdi. Yalçın, bu
projenin Türkiye’deki tüm illere
örnek olması dileğinde bulundu.

Eğitim koordinatörlerinden
Nuren Senar da, proje kapsamında
ne gibi uygulamalar yapılacağının
bilgisini verdi. Senar, projenin özel
amacını; İstanbul’daki esnaf ve
sanatkar işletmelerinde stajyer,
çırak ve kalfa olarak istihdam
etmek şeklinde özetledi. Gençlerin
mesleki eğitim, mesleki rehberlik,
kariyer danışmanlığı ve girişimcilik
konularında destekleneceğini
ifade eden Senar, proje sayesinde
gençlerin, iş hayatındaki
başarılarının artacağını ve hayat
boyu öğrenme kültürünün gençler
arasında yaygınlaşacağı görüşünü
paylaştı. 

İSTKA Uzmanı Gökhan Çoban
ise sosyal dışlanmanın önüne
geçmek, işsizliğin azaltılması ve
eğitim kalitesini yükseltmek
amacıyla hareket ettiklerini,
Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Merkezi
projesini de bu nedenlere değer
katacağına inandıkları için
desteklerini söyledi.

15 Aralık 2012 itibariyle
yürürlüğe giren projenin, 12 ay
sürmesi planlandı. Bütçenin ise
359 bin 692 TL civarında olacağı
açıklandı. Proje daha bilgili,
becerili, özgüveni yüksek,

toplumsal sorunlara daha duyarlı
ve sorunlara çözüm üretme
kapasitesi gelişmiş gençler
yetiştirmeyi hedefliyor.

İSTESOB ve İstanbul Madeni
Eşya Sanatkarlar Odaları Birliği’nde
(İMESOB) stajer, çırak ve kalfalar ile
meslek seçimi aşamasında
bulunan ilköğretim ve ortaöğretim
öğrencilerine proje kapsamında
bulunan alanlarda danışmanlık
desteği verilmesi konusunda
kurumsal kapasite geliştirme
çalışmaları yürütülecek.

TEMEL FAALİYETLER
İSTESOB ve İMESOB

bünyesinde kurulacak merkezler
gençlere tanıtılarak bu
merkezlerden alabilecekleri
hizmetler hakkında bilgi verilecek.
Mesleki eğitim, mesleki
yönlendirme, rehberlik, kariyer
danışmanlığı, meslek tanıtımları
gibi proje konusu ile doğrudan ve
dolaylı olarak bağlantılı olan konu
başlıklarında bilgi bankası
oluşturulacak. Sürekli yeni
beceriler öğrenmeyi sürdürme,
değişim ve belirsizlikleri tolere
edebilme, farklı özellikteki
insanlarla etkili iletişim kurabilme
ve birlikte çalışabilme gibi
nitelikler gençlere
kazandırılacak.

Mesleki Rehberlik ve Kariyer Danışmanlığı..

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
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HABER

KASAPLARA, ET VE TAVUK
PARÇALAMA DERSİ 

İstanbul Perakendeci Kasaplar
Esnaf Odası, üyelerine tavuk
parçalama ve paketleme

hijyen eğitimi düzenledi. Aynı
zamanda yerel bir gazete ile
ortaklaşa düzenlenen “En Güzel
Kasap Vitrini” yarışmasını
kazananlara ödülleri verildi. 

İSTESOB merkez binasında
düzenlenen toplantıda yeni gıda
yasası ile birlikte gelen et ve et
ürünlerine ilişkin yeni düzenlemeler
hakkında bir bilgilendirme yapıldı.
Kasaplara yeni düzenleme ile
reyonlarında tavuk parçalayabilme
hakkı tanındı. Paketleme ve satış
esnasında hangi işlemlerin

izlenmesi gerektiği konuşmacılar
tarafından esnafa anlatıldı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Türkiye Kasaplar Federasyonu
Başkanı Fazlı Yalçındağ, Ulusal Et
Konseyi Başkanı Ahmet Yücesan,
İTO Yönetim Kurulu Üyesi
Muhammet Yenel, İstanbul Ticaret
Borsası 16. Komite Başkanı Mehmet
Erkan Özefe ve sunum yapmak için
İlçe Tarım Müdürlüğü’nü temsilen
gelen Veteriner Azmi Yüksel,
toplantıda öne çıkan isimlerdi.
Toplantıya takip eden isimler
arasında İstanbul Bağımsız
Milletvekili İhsan Barutçu da vardı.

Yeni Gıda Yasası işletmeleri,

onaylı işletmeler ve kayıtlı işletmeler
olarak iki bölümde değerlendiriyor.
Kasaplar satış noktasında faaliyet
gösterdiği için kayıtlı işletmeler
kısmında yer alıyor. Kayıtlı
işletmelerin, yükümlülükleri
kapsamında, bağlı buldukları İlçe
Tarım Müdürlüğü’nden en geç yıl
sonuna kadar kayıt belgesi alması
gerekiyor. Evraklarını eksiksiz
hazırlayıp 2013 sonuna kadar kayıt
belgesini almış olmak kasaplar için
önemli, zira cezalar ağırlaştırılmış
durumda. Onaylı işletmeler ise, et
işleme tesisleri ve üretim tesisleri
olarak ikiye ayrılmış durumda.
Onaylı işletmeler, tesislerinde uzman

Perakendeci Kasaplar Esnaf Odası, yılın enlerini seçerken, üyelerini yeni Gıda 
Yasası hakkında bilgilendirmekten de geri durmadı.

Başkan Bilgin Şahin, “En Güzel Kasap Vitrini” yarışmasında dereceye girenlere ödüllerini verdi.
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KASAPLARA, ET VE TAVUK
PARÇALAMA DERSİ 

bir veteriner istihdam etmek
zorunda.

İstanbul Perakendeci Kasaplar
Esnaf Odası Başkanı Bilgin Şahin,
kasap esnafının toplantıya
gösterdiği yoğun ilgiden dolayı
duyduğu mutluluğu dile getirdi.
Yeni mevzuatlar hakkında esnafını
bilgilendirmek istediklerini açıklayan
Şahin, çağrılarına olumlu cevap
veren esnafına teşekkür etti. “Dut
Ağacı” Gazetesi ile birlikte
düzenledikleri“Vitrin” yarışmasıyla,
sektöre bir motivasyon kaynağı
yaratmak istediklerini söyledi. Şahin,
İSTESOB ve federasyon tarafından
aldıkları destek sayesinde,
kasapların sorunlarını daha kolay
aşabildiğini ifade etti.

Üst kuruluşların destekleri ile
reyonlarda kırmızı et parçalama
iznini almaya çalıştıklarının bilgisini
üyelerine veren Şahin, yakın
zamanda bu konudaki müjdelerini
vermek istediklerini belirtti.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
birlik toplantı salonunu hınca hınç
dolduran kasap esnafına dönerek
bir teşekkür konuşması yaptı.
Kasaplar Odası’nı tebrik eden Yılmaz,
üyelere seslenerek şu ifadeleri
kullandı: ”Bugün, yüksek bir
katılımla bu salonu dolduran
sizlere müteşekkirim. Genel
kurullarda bile rastlanılmayan bir
çoğunluk sağlayarak odanıza
sahip çıktınız. Bu sorumlu ve
bilinçli tavrınızdan dolayı sizi

tebrik ediyorum.  Şunu
unutmayın ki, siz varsanız biz
varız. Ve bizler, birlik
beraberliğimizi koruduğumuz
kadar güçlüyüz. İnşallah bu
dayanışma gücü ile sorunların
üstesinden el birliği ile geleceğiz.”

Türkiye Kasaplar Federasyonu
Başkanı Fazlı Yalçındağ sözlerine,
Kasaplar Odası’nı tebrik ederek
başladı. 2013 yılı itibariyle yürürlüğe
giren Yeni Gıda Yasası’nda et ve et
ürünleri ilgili olan yönetmeliklerin 5
Mart 2013 itibariyle hayata
geçeceğini hatırlattı. İş yerlerini
misafir odaları gibi görmeleri
gerektiğini belirten Yalçındağ,
müşterilerden onlar bizim
misafirlerimiz diyerek bahsetti. Yeni
Gıda Yasası’nı, ”Ananı babanı nasıl
biliyorsan, aldığını da sattığın da
bu şekilde bileceksin. Sattığın
malın arkasında duracaksın.
Kendine layık görmediğin bir
ürünü, sana misafirliğe gelen
müşterilerine ikram

etmeyeceksin” diyerek özetledi.
Yalçındağ, hijyen kurallarına

riayet edilmesi gerektiğini belirtti.
Hiçbir üyesinin ağır cezalar
karşısında boynunun büküldüğünü
görmek istemeyeceğini ifade eden
Yalçındağ, yasanın belirlediği
çerçevenin dışına çıkılmaması
uyarısında bulundu.

Daha sonra sunum için söz alan
Veteriner Azmi Yüksel, paketleme
işlemlerinin nasıl yapılacağının
bilgisini verdi. Artık satılan her bir
ürünün künyesi olmasının şart
olduğunu aktaran Yüksel, ”Bir ete
tuz dahi konulmuş olsa, o ürünün
ambalajlanması zaruri hale
getirildi” şeklinde konuştu. Yüksel,
çiğ meyve ve sebzenin et ürünleri
birlikte satışının, çapraz bulaşma
gerekçesiyle yasaklandığını belirtti.
Dökme olarak sevk edilen dana,
kuşbaşı, dana bonfile gibi benzeri
ürünlerin etiketlenmesinin mecburi
olduğunu belirtti ve etikette yer
alması gereken detayları açıkladı.

Başkan Yılmaz, İSTESOB toplantı salonunu dolduran esnafa seslenerek, odalarına sahip çıktıkları için teşekkür etti.

EĞİTİM VE ÖDÜL BİR ARADA
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ÖNCE CAN GÜVENLİĞİ 

Yeni İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası 1 Ocak 2013 tarihi
itibariyle yürürlüğe girdi.

Yasa uyarınca işletmelerin iş sağlığı
uzmanları ile anlaşarak risk
denetimlerini yaptırmaları gerekiyor.
6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
Yasası’nda yapılan değişiklikle iş
kazaları yaşanmadan önce önlem
alınması amaçlanıyor. İnsan
hayatına verilen değer neticesinde
ortaya çıkan yasa, işletmelere de
bazı yükümlülükler getirdi. İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği de üyelerini bu
yükümlülükler hakkında
bilgilendirmek için bir eğitim
toplantısı düzenledi.  

Oda başkanları, İSTESOB’da
düzenlenen toplantıda İş Güvenliği
Yasası hakkında bilgilendirildi.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, işyeri
hekimi Hasan Basri Arça, iş
güvenliği uzmanı Bahadır Kamarat
ve İstanbul Üniversitesi Sağlık
Bilimleri Fakültesi Öğretim Görevlisi

Gülümser Arça, yeni düzenlemeler
neticesinde esnafın üstlenmesi
gereken yükümlülükleri açıkladı.

Başkan Faik Yılmaz, Türkiye’de
hızlı bir değişim süreci yaşandığını
belirtirken, değişen şartlara esnafın
uyum sağlayabilmesi için eğitim
seminerlerin çok önemli olduğunu
belirtti. Başkan Yılmaz, oda
başkanlarına, eğitim seminerlerine
gösterdiği alakadan dolayı teşekkür
etti. İş Güvenliği Yasası ile yeni bir
döneme girildiğine dikkat çeken
Yılmaz, yükümlülüklere bir an önce
adapte olunması konusunda oda
başkanlarını uyardı.

İşyeri hekimi ve aynı zamanda
İSTESOB’da işyeri hekimliği yapan
Hasan Basri Arça, mevzuatlar
hakkında bir bilgilendirme yaptı.
Odaların üyelerine yönelik vereceği
eğitimlere destek verebileceğini
açıklayan Arça, “İş Güvenliği Yasası
hakkında aklında soru işareti
bulunan oda başkanları,
meraklarını gidermek için

kapımızı çalabilir. Uygun bir
zaman diliminde üyelerinize
vermeyi planladığınız eğitim
seminerlerine de iştirak
edebilirim” şeklinde bir not düştü.
Uyarılarda da bulunan Arça, “Yasa
gereği işletmeler ilk olarak risk
değerlendirmesi yapmaları
gerekiyor. Bunu yapmayan
işletmeler, ilk etapta 3 bin lira
idari para cezası kesilecek.
Risk değerlendirmesi
yapılamayan her ay için ise 4 bin
500 lira para cezası kesilecek" diye
konuştu.

AVRUPA’DA 1. SIRADAYIZ
İş güvenliği uzmanı Bahadır

Kamarat da yasa hakkında bir
sunum gerçekleştirdi. Yasa ile
işletmelerin taşıması gereken şartları
anlatan Kamarat, yasa hakkında
geniş bir bilgilendirme yaptı. 2012
yılı itibariyle yaşanan iş kazalarıyla
ölen insan sayısının 850 olduğunu
söyleyen Kamarat, bu rakamla

İş Güvenliği Yasası ile işletmelerdeki kaza ve yaralanmaların büyük miktarda önüne
geçilmesi planlanıyor.

HABER

Gülümser Arça, Başkan Faik Yılmaz, Hasan Basri Arça ve Bahadır Kamarat
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birlikte Avrupa’da iş kazaları
nedeniyle yaşanan ölümlerde birinci
sırada olduğumuzu açıkladı.
Kamarat, yaşanan kazaların
tümüne bakıldığında önlem
yetersizliğinin göze çarptığını
belirtti. Meslek hastalıkları baz
alındığında, Türkiye’nin Avrupa
ölçeğinde son sırada olduğunu
belirten Kamarat, bu durumun
meslek hastalıkları teşhisi
konulmadaki yaşanan sıkıntılar
neticesinde ortaya çıktığını söyledi.
Aldatıcı bir veriye sahip olduklarını
belirten iş güvenliği uzmanı
Kamarat, artık uzmanlara meslek
hastalığı teşhisi koyabilme yetkisini
verildiğini hatırlatarak, bu sorunun
da ortadan kaldırıldığını ifade etti.
Kamarat sunumunu, ”Önlemek,
ödemekten daha ucuz ve insancıl
bir yaklaşımdır” diyerek
tamamladı.

Konuşmacılar, İş Güvenliği
Yasası’nın amacını açıklarken, testi
kırılmadan önce vurgusu yaptı ve iş
kazaları yaşanmadan önce önlem
almayı yasanın genel özeti olarak
sundular. Yasa, iş kazalarını ve
meslek hastalıklarının önleme adına
risk değerlendirmesi yapılmasını
zorunlu hale getiriyor.  İşyerleri
yapılan işin niteliğine göre tehlike
sınıflarını ayrılıyor. Yapılacak
değerlendirmeler neticesinde iş

yerleri çok tehlikeli, tehlikeli, az
tehlikeli olarak üç kapsamdan biri
içinde yer alacak. 

Uzmanlar, kamu ve özel sektör
gözetmeksizin tüm çalışanlar kanun
kapsamına alındığını belirtti.
İşyerlinde, iş güvenliği uzmanı ve iş
sağlığı kurulu oluşturmanın zorunlu
olduğunu belirten uzmanlar, iş
sağlığı kurulu kurma
zorunluluğunun 50 veya üzeri işçi
çalıştıran işyerlerini kapsadığını
açıkladı. 

Devlet, 10’dan az çalışanı olan
işletmelerin iş sağlığı ve güvenliği
hizmetlerinin giderlerini
destekleyecek. 2014 yılına kadar bir
geçiş dönemi olduğunun altını
çizen uzmanlar, bu süre zarfında iş
güvenliği uzmanı istihdam edecek
işletmelerin devlet desteği alacağını
söyledi. 

Yasa, çalışanların işyerlerindeki iş
sağlığı ve güvenliği faaliyetlerine
aktif katılımı sağlanmasını
öngörüyor. Çalışan kişiler belli bir
eğitime tutulması ve görüşlerin
alınması, işyerlerine koordineli bir
güvenlik ağı oluşturulması
hedefleniyor.

Uzmanlar, yasaya uymayanların
sert yaptırımlara maruz kalacağın
belirtirken, idari para cezalarının
caydırıcılığına dikkat çektiler.
Uzmanlar,  iş yerlerinde yaşanan
kazalar neticesinde idari cezalardan,
para cezasına kadar cezalar
verilebildiğini noktasında uyarılarda
bulundu.

Sunum sonunda bazı oda
başkanları uzmanlara sorular
sorarken, yakın dönemde odaların
da iş güvenliği konusunda üyelerini
bilgilendireceği açıklandı. 

İş Sağlığı ve Güvenliği için eğitim...

İş güvenliği uzmanı Bahadır Kamarat, İş Sağlığı ve Güvenliği Yasası
hakkında bir sunum yaptı.
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İstanbul Anadolu Yakası’nda,
453 özel halk otobüsüyle
hizmet veren ÖZULAŞ Toplu

Ulaşım A.Ş, günde 400 bin
vatandaşa hizmet veriyor. Yönetim
Kurulu Başkanı Sedat Şahin ne
kadar önemli bir görevi yerine
getirdiklerinin farkında olduklarını
belirterek otobüslerde çalışan
personelin eğitilmesinin önemine
dikkat çekti.

Sedat Şahin, toplu ulaşımın
sadece, bir seyahat kimliği
olmadığını, kültürel, sosyolojik
detaylar da barındırdığını ifade
etti. Toplu ulaşımı, bir yerden, bir

diğer noktaya geçiş olarak
tanımlamanın kuru bir ifade
olacağını söyleyen Şahin,
insanların beraber yaşayabilme
kültürünün de bu araçlar
üzerinden kurulduğunu belirtti.
Müşteri memnuniyetini, özel
sektörün vazgeçilmezi olarak
gören Şahin, müşteri her zaman
haklıdır düsturu ile hareket ediyor. 

Şahin, özel sektörün üstüne
düşen görevleri sıralarken,
personel eğitimini asli görevleri
olduğunu söyledi.
Profesyonelleşmenin ilk ve en
önemli evresi olarak eğitimi

gösteren Şahin,”Günde 400 bin
insan taşıyan bir şirket olarak;
kesinlikle profesyonel ve
kurumsal bir yapının
oluşmasını, profesyonel bir
anlayışın, işletme mantığının
hedefi olarak görüyoruz. Bu
noktada çalışmalar yapıyoruz.
Şimdi öncelikle müşteri
memnuniyeti bizim için çok
önemli. Çünkü bizim
müşterilerimiz, bizim
araçlarımıza binen
vatandaşlarımız. Onların
memnuniyetini, birinci
önceliğimiz olarak belirledik.

HABER

“Elim Sende” Projesi
ile miniklere otobüs kültürü
Günlük 400 bin yolcu taşıma kapasitesi ile İstanbul’da ulaşımın yükünü çeken,
ÖZULAŞ Toplu Ulaşım A.Ş’nin Yönetim Kurulu Başkanı Sedat Şahin, müşteri 
memnuniyetinin önemine dikkat çekti.
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biz artık çalışan personelimizi
kesinlikle yeni bir eğitimden
geçiriyoruz. Şoför personeli
bizim dışarıya açılan
penceremiz, vitrindeki
adamımız ve artık biz bu
personelimizi eğitime tabi
tutmalıyız” dedi.

Eğitim için akademik
çevrelerden destek alan ÖZULAŞ
A.Ş, personelini tam kapsamlı bir
eğitim süzgecinden geçiriyor.
Alelade bir eğitim olmaması için
özen gösteren ÖZULAŞ, İstanbul
Teknik Üniversitesi hocalarından
destek alıyor. Öğretim görevlilerin
hazırladığı müfredata ve ders
kitaplarına göre ilerleyen program
şu ana kadar geçer not almış
durumda. 

Merkezi Yeterlilik Kurumu'nun
belirlediği kriterlere uygun bir
şekilde İstanbul Teknik
Üniversitesi tarafından şoförlere;
öfke kontrolü, trafikte güvenlik ve
yolcularla iyi diyalog kurabilme
yetisi kazandırılıyor. Yönetim
Kurulu Başkanı Şahin, eğitime
verdikleri desteğin hiçbir zaman
azalmayacağını belirtirken,”Bu
eğitim de herhangi bir eğitim
olmamalı, İstanbul Teknik
Üniversitesi hocalarının
hazırlamış olduğu bir eğitim
programıyla başladık ve bu
projenin arkasındayız. Bir diğer
tarafta da toplumun bütün
kesimleriyle, meslek
örgütleriyle, sivil toplum
örgütleriyle konuşmak,
görüşmek zorundayız. Onların
dertlerini dinlemek zorundayız.
Onların bizimle ilgili sorunlarını
dinlemek zorundayız. Çözüm
odaklı çalışmak için, toplumun
bütün sorunlarını dinlemeliyiz.
Biz bu işleri yarınlara taşımak
istiyoruz.  En başta ÖZULAŞ’ı
marka haline getirmek için, ilk
olarak kendi içimizdeki düzeni

oturtmamız lazım”
ifadelerini kullandı.

ÇÖZÜM YERİ
İSTESOB

Sedat Şahin,
önümüzdeki dönem
toplu taşıma kültürünü
doğru bir şekilde
aktarabilmek adına
anaokulu ve ilköğretim
seviyesindeki
öğrencilere de
yöneleceklerinin
bilgisini verdi. “Elim
Sende” projesi küçük
yaşlarda toplu taşıma
kültürünün
oluşturulması
sağlanacak. Bilinç kazandırmak
için erken yaşta çocuklara bu
nitelikleri kazandırmanın şart
olduğunu kaydeden Şahin,
geleceğe umutla bakıyor. İlk
etapta küçük el kitapçıkları
basıp, bunları öğrencilere
dağıtmayı hedefleyen ÖZULAŞ,
gerekirse okulların da kapısını
çalacak.

Motorize odalarla UKOME
arasındaki sıkı pazarlığa da
değinen Sedat Şahin, çözümün
İSTESOB çatısı altında olması
gerektiğini söyledi. İSTESOB’u
esnafın kalbi olarak niteleyen
Şahin, sorunun bütün taraflarına
anlayış çağrısı yaptı. 

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin, toplu taşımaya
yönelik yatırımlarını takdirle
karşılayan Şahin, “Özel sektörün
de toplu taşımanın bir parçası
olduğu unutulmamalı”
telkininde bulundu. İBB’nin plan
ve programlarının teknik, nesnel
gerekçelere dayandırması
gerektiğini savunan Sedat Şahin,
yaşanan süreçte, düzensizlikler
tespit ettiğini belirtti. Şahin,
”Önce şunu söyleyeyim İBB’nin

yatırımları, İstanbul halkı için
yapılan yatırımlar ve faydalı
çalışmalar. İnsanlar adına,
toplum adına yapılan
çalışmalar, bu sektörün hiçbir
tarafın karşı çıkmayacağı
çalışmalardır. Biz bu tür
çalışmaları sonuna kadar
destekliyoruz. Yalnız bu işin
planlı programlı yapılmasının
yanındayız. Özellikle raylı
sistemin iyice planlanması
lazım, değişim ve dönüşümler
arzu edilirken, hedeflenirken
özellikle minibüs ve otobüs çok
fark etmiyor bu tür
çalışmalarda geleceğin iyi
planlanması lazım. Şimdi
Büyükşehir Belediyesi
Otobüs A.Ş diye bir şirket
kurdu. Bunun üzerinde ihale
yapıyor. Aslında bu ihale süreci
kesinlikle raylı sistem projeleri
bittikten sonra planlanması
lazım, çünkü: O ana alterdeki
otobüs ve minibüsler atıl
duruma düşüyor. Onlar atıl
duruma düşerken otobüs
ihalesi devam ediyor. Bunun
düzgün planlanması gerekiyor”
diyerek sözlerini noktaladı.

PROFESYONELLEŞMENİN İLK ŞARTI EĞİTİM

Özulaş Yönetim Kurulu Başkanı Sedat Şahin



Ticari hayat, teknolojinin getirdiği müthiş
imkanlarla tam bir şeffaflık içine girdi.
Dahası ticari bilgiye ulaşmak her konuda

olduğu gibi hayli kolaylaştı. Eskiden ticari sırlar
vardı ve herkes bu sırları ketum bir şekilde
saklardı. Şimdi sırları çözmek işten bile değil.

Ne, nerede, kaça satılıyor, anında öğrenmek
mümkün. Yani ihtiyaç sahibi tüketici daha
dükkana gitmeden, rafa bakmadan ürünün
fiyatını, özelliklerini öğrenebiliyor. Böyle olunca
da ticaretin şekli gittikçe değişiyor. Şöyle bir
baktığımızda “Değişim Listesi” hayli kabarık
görünüyor.

- İşyerinde, tezgahta oturup bekleme dönemi
geçiyor.

- Ayağa hizmet her alanda yoğunlaştı.
- Bakkal, market tüm satıcılar, telefon siparişli

adrese ürün teslimi yapıyor. Bakkal çırakları vızır,
vızır, kapı kapı, ürün teslim ediyorlar.

- Ürünlerde barkot ve son kullanım tarihi
kavramları öne geçti.

- Marketlerdeki her gün bir üründe afişli
indirim ve kampanya uygulamasını, bakkallarda
başlattı.

- Hazır kıyma devri bitti. Tavuk ve etlerde de
parçalama ve vakumlama teknikleri öne geçti.

Bu listeyi daha da artırmak mümkün. Çünkü
dünyadaki tüm yenilikler ülkemizde de hızla
uygulanıyor. Bir yandan teknolojik yenilikler,
diğer yandan yeni yasal mevzuatlar tüketiciye
kolaylıklar getiriyor ve ekonomide çarklar farklı
dönüyor.

Kendini yenileyen esnaf sanatkar şüphesiz
kalıcı olacak. Bu konuda odalara da büyük iş
düşüyor. Yasal mevzuatları takip eden,
teknolojideki yenilikleri üyelerine aktaran
odaların günümüzde en önemli hizmeti
verdiğine inanıyorum.

Birlik binamızda da hijyen eğitimlerinden
sonra İş Sağlığı ve Güvenliği mevzuatları
uzmanlar tarafından oda yöneticilerine aktarıldı.
Bu eğitimlere İstanbulESNAF sayfalarında geniş
yer verdik.

Birlik ve odalarımızda bir kurumun yaptığı
olumlu faaliyetler çoğu zaman diğer odalar için
ilham kaynağı oluyor. Kağıthane Kuaförler ve
Berberler Odası’nın İTO’dan esnaf üyeyi geri
istemesi ve sonunda almayı başarması sanırız
diğer odalar için de güzel bir örnek olur. Bu çığır
açan örnek haberi elinizdeki derginin sayfalarında
bulacaksınız.

Geçtiğimiz ay Başkan Faik Yılmaz’ın birlik
merkezindeki makamı çok sayıda ziyarete sahne
oldu. Bakanlık Müsteşar Yardımcısı Sezai Uçarmak
ve Genel Müdür Aytekin Yalçın birliğimize gelip
Yılmaz ve diğer oda başkanlarıyla sohbet ettiler.
TOSYÖV Başkanı Rahmi Aktepe ve Osman Deveci
de, ziyaret ettikleri Faik Yılmaz’ı 20 Mart’ta düzen-
lenen Kobi Zirvesi’ne konuşmacı olarak davet
ettiler. Buna karşılık Faik Yılmaz’ın da çeşitli
makamlara yönelik önemli ziyaretleri gerçekleşti.
İSTESOB’un 4 kişilik heyetle Almanya’nın İstanbul
Başkonsolosu bayan Jutta Wolke’yi makamında
ziyareti hayli faydalı oldu. Yılmaz, Wolke’ye AB
kaynaklı proje ortaklıkları nedeniyle uygulamaları
yerinde görmek üzere Almanya'ya yapılan seya-
hatlerde vize konusunda zaman zaman sıkıntılar
yaşandığını dile getirerek, bu konuda Başkon-
solosluğun desteklerini arzu ettiklerini belirtti.
Esnaf odası başkan ve yöneticilerine vizede
kolaylık istendi.    Wolke, bu talebi olumlu
karşıladığı gibi İSTESOB’a iadei ziyaret sözü verdi.
Tüm bu önemli gelişmelerle ilgili haberleri
İstanbulESNAF’ta bulacaksınız. İstanbulESNAF’la
dolu dolu, keyifli bir zaman geçirmenizi
diliyorum.Yeni sayıda görüşmek üzere hoşçakalın.

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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TİCARİ HAYAT 
ŞEFFAFLAŞIYOR
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, medyada esnafın sesi

oldu. Esnafın güncel sorunlarını
gündeme taşınması için büyük
emek sarf eden Yılmaz, başta TRT
olmak üzere TGRT, Samanyolu TV ve
TV Net televizyonlarının
programlarına katıldı.

İSTESOB’un eğitim atılımı,
İstanbul Kalkınma Ajansı (İSTKA) ile
beraber yürüttüğü, Girişimci
Gençler Yetişiyor, Mesleki Eğitim,
Rehberlik ve Kariyer Danışmanlığı

Merkezi projeleri konuların genelini
oluşturdu. Başkan Yılmaz TGRT’de
“artı-eksi” programında Fuat
Kozluklu’nun sorularını yanıtladı.
TRT Haber’de Demet Akdağ’ın
sabah haberlerine katılan Yılmaz
aynı şekilde TV NET televizyonunun
sabah kuşağında Burak Koçyiğit’e
esnaf sanatkarın güncel konularını
aktardı. 

İSTKA projeleri ile esnaf
dünyasına yeni bir soluk
kazandırdıklarını belirten Yılmaz,
bu süreçte desteklerini

esirgemeyen kurumlara teşekkür
ederken, İstanbul Valisi H. Avni
Mutlu’nun desteğiyle daha da
güçlendiklerini belirtti. 

Esnafın baş ağrısı konular da,
Başkan Faik Yılmaz’ın gündeme
getirdiği hususlar arasında
yer aldı. Devletin, kurduğu kamu
kuruluşları ile özel sektörle rekabet
etmesini kabul edilemez bulan
Yılmaz, özellikle esnafın bu
durumdan dolayı mağdur
olduğunu söyledi. Esnafın zor
durumda, geçim sıkıntısı
yaşadığını medya kanallarıyla
duyuran Yılmaz, esnafın
sorunlarının giderilmesi çağrısında
bulundu.

YILMAZ TV’LERDE  
ESNAFIN SESİ OLDU
Faik Yılmaz, ulusal yayınlarda esnafın sesini duyurarak, esnafın sorunlarından 
kamuoyunun da bilgi sahibi olmasını sağladı.
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HABER

Üreticinin büyük emekler
sonucu elde ettiği
ürünlerin, gross

marketlerin raflarında hangi ek
ücretlendirmelerle fiyatlandırdığı
ortaya çıktı. Tek bir kalem ürüne,
hipermarketin bütün giderlerinin
dahil ediliyor olması, soygunun
boyutunu gözler önüne seriyor
yorumlarına neden oldu.

Tüketicinin hangi bedelleri
ödediğini bilmeden aldığı ürünler
sonrası, Tüketici Hakları Derneği’ne
giden şikayetlerin sayısının da
arttığı öğrenildi. Gross marketlerin
ürünlere hangi bedelleri dahil
ederek, mallarını fahiş fiyatlara
sattığı ortaya çıktı.

Marketler, hipermarketler ve
grosmarketlerin üretici, imalatçı ve
küçük sanayiciden talep ettikleri,
aldıkları bedeller raf bedelinden,
müşteri servis bedeline kadar
uzanıyor. Bunların yanında diğer
ücretlendirmeler şöyle: İskonto
bedeli, insert bedeli, gondol bedeli,
gondol palet ıskontosu, aylık ciro
primi, yıllık ciro primi, bahar
kampanyası bedeli, genel katılımı
bedeli, yeni ürün bedeli, ekran
yayın bedeli, yeni ürün bedeli,
tanıtım bedeli.

Perakende Yasası için
taleplerinin yoğunlaştıran esnaf,
marketlerin haksız kazançlarını
ortaya koyan bu tablo ile de, ne

kadar haklı olduklarının bir kere
daha teyit edildiğini söylüyor.
Küçük esnafın dört gözle beklediği
perakende yasası, haksız rekabeti
de ortadan kaldıracağı gibi, gelir
adaletsizliğini de büyük oranda
azaltacağı görüşü hakim.
Perakende yasasını bir elzem olarak
gösteren büyük marketlerin büyük
soygunu, yasa hazırlayıcılarını da
harekete geçirmesi bekleniyor.

Tablo, üreticinin ve esnafın
sırtından kazanılan rantı gözler
önüne sererken, tepkiler de hızla
büyüyor. Esnaf odalarının
temsilcileri, derhal harekete
geçilmesi çağrısı yaparken, devlet
büyüklerini de duyarlı olmaya davet
etti.

Esnaf, kısıtlı sermayesi ile
dükkanını ayakta tutmaya

çalışırken, karşılaştığı haksızlıklar
sonucunda birçok esnaf dükkanını
kapatmak zorunda kalıyor. Büyük
bir açgözlülükle kampanya
bedellerini, çalışanlarına verdikleri
ikramiyeleri bile fiyatlara dahil eden
marketlerin, tamahkarlığı, ”Bu
soyguna bir dur denmeli”
seslerinin daha yüksek çıkmasını
sağlıyor.

Perakende yasası ile
adaletsizliğin kalkacağını savunan
esnaf temsilcileri, sürekli ötelenen
yasanın bir an önce çıkması
konusunda ısrarlarını yoğunlaştırdı.
Yasanın hayati önem arz ettiği
belirtilirken, esnafın son umudu
perakende yasası olarak
gösteriliyor.

Esnaf, perakende yasası
konusundaki taleplerini hazırlarken,

GROSS MARKETLERDEN
GROSS SOYGUN
Marketlerin, küçük esnafın ve üreticinin sırtından kazandıkları bu kadarına da
pes dedirtti.
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görüşler netleşti. AVM’lerin,
hipermarketlerin piyasadaki
şartların kendi lehine devam etmesi
için direnmesi beklenirken, “hak
dağıtıcıları” niteliği taşıyan kişilerin
bu sefer güçlünün yanında
olmaması umut ediliyor. 

İSTESOB’UN PERAKENDE
YASA TEKLİFİ
HAKSIZLIKLARI ORTADAN
KALDIRACAK 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği, perakende yasa
tasarısı konusundaki taleplerini
hazırladı ve Meclis’te grubu olan
partilere gönderdi. Ak Parti, CHP ve
MHP’nin genel merkezlerine
gönderilen talepler bazı
milletvekillerine de iletildi. Esnaf
dostu olarak bilinen AKP Milletvekili
Metin Külünk, CHP Milletvekili
Faik Tunay ve MHP Milletvekili
Celal Adan da tasarı hakkında
bilgilendirildi.

İSTESOB Perakende Yasa Tasarısı
konusunda görüşlerini şu şekilde
sıraladı:

• Satış alanı, park ve depolar
hariç 150 metrekarenin üzerinde
olan yerler büyük mağaza
sayılmalı.

• En küçüğünden, en büyüğüne
kadar büyük mağaza ölçüsü içine
giren yerlerin kuruluş iznine karar
verecek komisyonlarda Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği ve o
birliğe bağlı ilgili odaların
temsilcileri bulunmalı ve oy sahibi
olmalı.

• Büyük mağazalar, gelişmiş
ülkelerde olduğu gibi kentlerden ve
birbirlerinden en az 40 bin metre
uzakta bulunmalı.

• Büyük mağazalar, aynı veya
başka yerleşim merkezlerinde
doğrudan veya dolaylı olarak satış
mağazası ve şube açamamalı.

• Büyük mağazalar, indirimli
satış yapabilmek için ticaret

ve/veya sanayi odasından izin
almalı, ancak bu odalar izin
vermeden önce, ilgili Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği’nin
görüşüne başvurmalı.

• Mevcut büyük mağazalar 5 yıl,
yapımı devam edenler ise en geç 10
yıl içinde kentlerin en az 40 bin
metre dışına çıkarılmalıdır. Bu
kurala uymayan mağazalar ise
kapatılmalı.

• Büyük mağazaların vergi oranı
esnaf ve sanatkarlara göre yüzde
25 fazla olmalı ve bu fark ilgili esnaf
ve sanatkarlar odaları üyelerine
dağıtılmalıdır. Ülkemizde benzer bir
uygulama 1986 yılından beri tatbik
edilmektedir. Tahditli ticari taşıt
plakaları ihalesinden elde edilen
hasılatın büyük bölümü faal
durumdaki ticari taşıt sahiplerine
dağıtılmaktadır.

• Büyük mağazalar, pazar
günleri kapalı, cumartesi günleri
09:00-13:00,diğer günler de 09:00-
19:00 arası açık olmalı.

• Müşteri servisleri kaldırılmalı.
• Market broşürlerinin çevre

kirliliğine yol açtığından dağıtımı
önlenmeli ve/veya dağıtılan
broşürler karşılığında reklam
vergisi ve temizlik vergisi alınmalı.

• Market, hipermarket,

grossmarketlerde mal alımı ve
bedelinin ödenmesi konusunda
kurallar getirilmeli. Fatura
tarihinden itibaren, en geç 3 ay
içerisinde fatura tutarının ödenmesi
şart koşulmalı.

• Üretici, imalatçı ve küçük
sanayicilerin; market, hipermarket,
grossmarket ve AVM’lere verdikleri
promosyonların aynı oran ve
şekillerde esnafa da verilmesinin
şart koşulması.

• Market, hipermarket,
grossmarket ve AVM’lerin; imalatçı,
üretici ve küçük sanayiciden
aldıkları mal tutarının azami  yüzde
20-25 oranında hizmet, reklam ve
diğer her türlü isim altında fatura
verebilmeli, fazlası geçersiz
sayılmalı.

• Market, hipermarket,
grossmarket ve AVM’ lerde satılan
ürünlerin yabancı menşeli
olanlarına azami yüzde 5- 10
oranla sınırlandırılmalı.

• Market, hipermarket,
grossmarketlerin fason olarak
yaptırıp satışa sundukları markalı
ürünlerine sınırlama getirilmeli.

• Hipermarket, grossmarket ve
AVM olarak yapılan inşaatlara /
binalara vergi muafiyeti
verilmemeli.
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Kamuoyunda torba yasa
olarak bilinen 6111 sayılı
yasa ile esnaf odalarına,

para cezasından meslekten mene
kadar disiplin cezaları
uygulayabilme hakkı tanınmıştı.
İstanbul Minibüsçüler Odası da, bu
yasadan doğan hakkını kullanarak
Pendik-Kurtköy hattında çalışan bir
şoförü meslekten etti.

Pendik Kurtköy hattında
çalışmakta olan bir minibüs, trafik
kurallarını da ihlal ederek, insanların
hayatına tehlikeye atan görüntüleri
basına yansımıştı. Kısa sürede olaya

müdahale eden İstanbul
Minibüsçüler Odası Başkanı Koray
Öztürk, ilk etapta aracın
bağlanmasını sağladı. 3 gün süre ile
trafikten ihraç edilen aracın şoförü
E.Ö, çalışma kurallarına uymayarak,
ayakta fazla yolcu aldığı, kapılarının
açık gittiği ve yolcuların hayatını
tehlikeye attığı gerekçesiyle Birlik
Disiplin Kurulu’na sevk edildi. Birlik
Disiplin Kurulu’ndan çıkan kararla,
şoför E.Ö meslekten men edildi.
Ardından, ilgili kişinin Sosyal
Güvenlik Kurumu’ndan çıkışının
yapıldığının açıklaması da geldi. E.Ö

adlı şahıs, artık hiçbir ticari araçta
çalışamayacak.

Kamuoyunda infial yaratan
görüntüye tepkiler, Minibüsçüler
Odası’nın zamanında olaya el atması
ile sorunu daha da büyümeden
çözülmesini sağladı. Bilindiği gibi
minibüsçülerin trafikte yaptığı
ihlaller ulusal yayınlarda sıkça
gündeme taşınan bir konu. Daha
önce esnaf odalarının herhangi bir
yaptırım gücü olmadığından bu
kişilerin yaptıkları yanına kar
kalıyordu. Bu durumdan da en çok
işini layıkıyla yapan minibüsçü

HABER

İstanbul Minibüsçüler Odası, mesleki kuralları ihlal ederek, insanların hayatını
tehlikeye atan şoförü meslekten men etti.

MEDYADAKİ GÖRÜNTÜLER 
İŞİNDEN ETTİ

Minibüsçüler Odası Başkanı Koray Öztürk, hatalı minibüsçünün meslekten men cezasını KanalTürk TV’de açıkladı.
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MEDYADAKİ GÖRÜNTÜLER 
İŞİNDEN ETTİ

esnafı
rahatsız oluyordu.

Minibüsçüler Odası Başkanı,
basına yansıyan görüntüler sonrası,
herhangi polemiğe müsaade
etmeden gerekli yaptırımları
uyguladıklarını açıkladı. Başkan
Koray Öztürk, benzeri olaylarla
karşılaştıklarında ceza vermekten
kaçınmayacaklarını ifade etti. Bu
cezanın bir örnek teşkil etmesini
isteyen Öztürk, insan hayatının,
kırmızı çizgileri olduğunu kaydetti.
Bu kırmızı çizgiyi aşan veya aşmaya
çalışan kişilere, hukuki yollardan
doğan haklarını kullanarak
göz açtırmayacaklarını beyan
etti.

Başkan Öztürk, basına yansıyan
görüntüler üzerine bir açıklama
yaptı. Öztürk açıklamasında; ”Biz
sadece basına yansıyan bir durum
olduğu için harekete geçmedik.
Benzeri olaylar tespit edildiğinde
de yine biz aynı işlemleri
uyguluyoruz. Bu son olayda,
görüntüleri izlemimizle, harekete
geçmemiz bir oldu. İlk etapta
aracın 3 gün süreyle
bağlanmasını sağladık. İlgili

şoförün Birlik Disiplin Kurulu’na
sevkinden sonra, E.Ö şahıs, ticari
faaliyette bulunan hiçbir araçta
çalışamayacağına dair hüküm ile
meslekten ihraç edildi ve Sosyal
Güvenlik Kurumu kaydı da
kapatıldı” şeklinde konuştu.

Hat sahiplerini uyaran İstanbul
Minibüsçüler Odası Başkanı, bu tür
cezaların halkın can güvenliğini
sağlamak kadar minibüsçü
esnafının hakkını korumak adına
alındığını belirtti. Hukuktan doğan
haklarını kullanmaktan
çekinmeyeceklerini belirten Başkan
Öztürk, yeni dönemle birlikte ulaşım
sektörünün çehresinin değişeceğine
inanan Başkan  Öztürk,”Bizler
esnafın haklarını koruduğumuz
kadar, vatandaşın da hakkını
koruyoruz. Bunu yurttaşlık bilinci
ile yapıyoruz. Minibüsçü esnafı
bu tür cezalardan memnun, zira
istisnaların mesleğinin adını
kirletmesini istemiyor. Bu
durumdan son derece rahatsız
olan esnaf, şikayetlerini bizlere
iletiyordu. Bir yaptırım gücümüz
olmadığından, olaylara müdahale
edemiyorduk. 6111 sayılı yasa ile

birlikte
artık yaptırım gücümüz
var: Ve kesinlikle sıfır toleransla
hareket edeceğiz.
Meslektaşlarımı da uyarıyorum;
böyle bir duruma düşmemeleri
için, daha dikkatli, güvenli ve
işlerini sadakatle yapmalarını
tavsiye ediyorum” ifadelerini
kullandı.   

Minibüsçülerin trafikteki kötü
imajını düzeltmek için son derece iyi
bir fırsata sahip olduklarına inan
Başkan Öztürk, kısa dönemde de
kamuoyundaki minibüsçü algısını
değiştiremeye çabalayacak. Bunun
için bütün bir sektörün el birliği
yapması gerektiğini ifade eden
Öztürk, birlik temennisinde bulundu
ve,”Çürük elmaları temizleyelim”
çağrısı yaptı. 6111 sayılı yasanın
esnaf odalarına yaptırım gücünü
verdiğini hatırlatan Başkan
Öztürk,”Devlet, esnaf odalarına
görev sorumluluğu verdiğinde
yükünün ne kadar hafiflediğini ve
esnaf odalarının ne denli önemli
kurumlar olduğunu farkına
varmıştır umudu taşıyorum”
diyerek sözlerini tamamladı.

KORAY BAŞKAN, TV'DEKİ GÖRSELİ AFFETMEDİ 
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KAPAK

İSTESOB tarafından İkitelli'de
yaptırılmakta olan İstanbul’un
ilk İŞLETMELER ÜSTÜ EĞİTİM

VE TEKNOLOJİ MERKEZİ inşaatı
yükseliyor. Teknik eleman yetiştire-
cek olan İstanbul Esnaf ve Sanatkar-
lar Odaları Birliği'nin (İSTESOB)
yaptırmakta olduğu okulda teknoloji
eğitim müfredatı uygulanacak.

Almanları sanayide başarıya
taşıyan ve“Dual Sistem” eğitim
modeli olarak da bilinen “İşletmeler
Üstü Eğitim ve Teknoloji Merkezi”
okulunun kaba inşaatı hızla devam
ediyor. 22 Kasım'da Bilim, Sanayi ve

Teknoloji Bakanı Nihat Ergün
tarafından temeli atılan inşaatta ilk
iki kat tamamlandı. Alman eğitim
müfredatı olan ve Almanya’da bir
çok ilde faaliyette olan İŞLETMELER
ÜSTÜ EĞİTİM VE TEKNOLOJİ
MERKEZİ teknik eleman
yetiştirecek.

Teknoloji donanımlarının yer
alacağı İSTESOB okulunda 27 sınıf ve
6 laboratuar bulunacak. Binanın bir
bölümünde ise dünden bugüne
teknolojiyi çağrıştıran bir“Esnaf
Sanatkarlar Müzesi” tesis edilecek.
Almanya’da sayıları hayli fazla olan

İşletmeler Üstü Eğitim Merkezi
İstanbul'da bir ilk olacak ve
gençlerimizin geleceğine önemli bir
katkı sağlayacak.

Okul inşaatı, İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi’nde 4 bin metreka-
relik alanda 1300 metrekare üzerine
bina edilmekte ve 11 bin metrekare
kapalı alan şeklinde planlandı.
Başakşehir, İkitelli OSB Mahallesi,
Süleyman Demirel Bulvarı’ndaki okul
inşaatının iki yılda tamamlanacağı
bildirildi.

TEKNOLOJİK DONANIM: Teknik eleman yetiştirecek olan okulda 27 sınıf ve 6 ayrı laboratuarun yanısıra 
teknolojik donanım yer alacak.

İSTESOB OKULU
YÜKSELİYOR..
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği yoğun gündemi
arasında çok değerli

misafirlerini ağırladı. Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı Müsteşar Yardımcısı
Sezai Uçarmak, Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürü Aytekin Yalçın, Şubat
ayında İSTESOB’u ziyaret ederek
Başkan Faik Yılmaz ve yönetim
kurulu üyeleri ile sohbet ettiler.

Müsteşar Sezai Uçarmak,
İSTESOB’u faaliyetlerinden dolayı
takdir ederken, güncel konular
hakkında bilgileri ise Başkan Faik
Yılmaz’dan aldı. İSTESOB’u ilk kez
ziyaret eden Sezai Uçarmak, İstanbul
teşkilatının ülkenin en büyük birliği
olduğunu ve verilen hizmetlerin de
üst seviyede olduğunu söyledi.

Faik Yılmaz, İşletmeler Üstü
Teknoloji ve Eğitim Merkezi
Okulu’nun projesini Sezai Uçarmak’a

sundu. Proje üzerinden detayları
aktaran Yılmaz, okulun hangi
ihtiyaçlar doğrultusunda
hazırlandığının bilgisini verdi.

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
Müsteşar Yardımcısı Sezai Uçarmak,
İSTESOB’u yaptığı eğitim
yatırımlarından ve esnaf için verdiği
mücadeleden dolayı överken, esnafın
güncel sorunları hakkında, Faik
Yılmaz’dan görüş aldı.

Açılışına Esnaf ve Sanatkarlar
Genel Müdürü Aytekin Yalçın’ın
katıldığı Mesleki Eğitim, Rehberlik ve
Kariyer Danışmanlığı Merkezi’ne
program yoğunluğu nedeniyle
katılamayan Uçarmak’a İSTESOB’da
projenin detayları anlatıldı. Sezai
Uçarmak, uygulama ile esnafın
ihtiyaç duyduğu sanatkarın piyasaya
tekrar kazandırılacağı görüşünü
paylaştı. Usta, çırak ilişkisinin önemli

bir miras olduğunu kaydeden
Uçarmak, benzeri projelerin
çoğalması ve desteklenmesi
tavsiyesinde bulundu.

Aytekin Yalçın, yakın zamanda
İstanbul’daki esnaf odalarını ziyaret
edeceğini bildirdi. Ankara’daki bütün
esnaf odalarının tamamını ziyaret
etmiş olan Yalçın, İstanbul’daki
odalara gitmek istediğini açıkladı.
Henüz bir tarih verilmezken, yakın
zamanda Aytekin Yalçın’ın esnaf
odalarının kapısını çalması
bekleniyor.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Sezai
Uçarmak’ı ve Aytekin Yalçın’ı
aralarında görmenin kendilerini
mutlu ettiğini ifade etti. Uçarmak ve
Yalçın’a ziyaretlerinden dolayı birer
plaket takdim edilirken, Uçarmak
İSTESOB anı defterine duygu ve
düşüncelerini yazdı.

MÜSTEŞARDAN 
İSTESOB’A TAM NOT
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı Müsteşar Yardımcısı Sezai Uçarmak, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği’nin son dönemdeki faaliyetlerinden son derece memnun
olduğunu dile getirdi.

Soldan sağa; Faik Yılmaz, Şükrü Akyüz, Sezai Uçarmak, İsmail Keskin, Aziz Şentürk ve Aytekin Yalçın. 



İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ 
KANUNU’NUN

ESNAF VE SANATKARLARA 
GETİRDİKLERİ

MAKALE

6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Yasası
20.06.2012 tarihinde TBMM’nde kabul
edilerek 30.6.2012 tarihinde 28339

sayılı Resmi Gazete’de yayınlanarak 01.01.2013
tarihinde yürürlüğe girmiş bulunmaktadır. 

6331 sayılı yasa kamu ve özel sektöre ait
işyerlerinde işçi sayısına ve iş koluna bakılmak-
sızın tüm işyerlerinde uygulanacaktır.

SADECE İSTİSNA OLAN , Türk Silahlı Kuvvet-
leri, Emniyet Teşkilatı , Afet Müdahele Ekipleri
gibi kendine özgü faaliyetleri olan kurum ve ku-
ruluşlar ile, Ev Hizmetleri ve yanında işçi çalıştır-
mayan kendi nam ve hesabına çalışanlar bu
kanun kapsamı dışında bırakılmışlardır.  

Esnaf ve sanatkarlarımıza gelince, yanında
işçi çalıştırmayan sadece kendi çalışan işyerleri
kapsam dışında kalırken, yanında bir çırak dahi
çalıştıran tüm esnaf ve sanatkarlarımız da bu
kapsama dahil olmaktadırlar. 

6331 sayılı yasaya göre kapsama giren
işyerlerinin uygulama tarihleri: 

1 ile 49 işçi çalıştıran Az Tehlikeli İşyeri
sınıfına giren işyerleri 01.07.2014 tarihinde,

1 ile 49 işçi çalıştıran Tehlikeli İşyeri sınıfına
giren işyerleri 01.07.2013 tarihinde, 

Çok Tehlikeli işyeri sınıfına giren işyerleri işçi
sayısına bakılmaksızın 01.01.2013 tarihinden
itibaren kapsam içerisine alınacaktır.  

Görüldüğü gibi işçi çalıştıran tüm işveren-
lerimiz en kısa zamanda işyerlerinin tehlike
derecelerini öğrenmek durumundadırlar. Bunun
için Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı iş
sağlığı ve güvenliğine ilişkin işyeri tehlike

sınıflarını belirten tebliğ tetkik edilerek işyer-
lerinin hangi tehlike derecesine girdiklerini
öğrenebilirler. 

6331 sayılı iş sağlığı ve güvenliği Kanunu iş
sahiplerine yeni ve birçok yükümlülükler getir-
miştir. Bu yükümlülükler yasa maddelerinde,
yönetmeliklerde ve tebliğlerde açık bir şeklide
belirtilmektedir. Bu yükümlülükleri yerine
getirmeyen iş yerlerine Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanlığı’nca her bir işlem için
1.000,00 TL.sından başlayarak 80.000,00 TL.sına
kadar ulaşan ağır idari para cezaları yaptırımı
uygulanacaktır. 

Ülkemizde yaklaşık 2 milyon esnaf ve
sanatkar imalat ve hizmet sektöründe faaliyet
göstermektedir. Her iş yerinde en az bir işçi
çalıştıran esnaf ve sanatkarlarımızın  maalesef
bu yasadan haberleri yoktur. Her ne kadar
yasada küçük işyerlerini korumak amacıyla 10
işçiden az işçi çalıştıran işyerlerinin iş sağlığı ve
güvenliği hizmetlerinin maddi yükümlülüğü
Bakanlıkça desteklenecektir demesine rağmen,
esnaf ve sanatkarların konudan habersiz olması
bu kadar önemli bir yasanın uygulamasını aksa-
tacaktır. 

Dileğim tüm halkımızı yakından ilgilendiren
bu yasanın eksiksiz uygulamasıdır. Bunun için
yetkili bakanlık, meslek odaları, sendikalar,
üniversiteler ve diğer sivil toplum kuruluşları
seminerler düzenleyerek konunun önemini ve
aydınlatılmasını sağlamalıdırlar. Aksi halde
insan sağlığını ve güvenliğini yakından
ilgilendiren çağdaş bir yasa ölü doğmuş olur. 

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

Devlet, şimdi de fotoğrafçılığa başladı
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27 Şubat’ta Sirkeci’deki
Büyük Postane önünde
toplanan fotoğrafçılar,

foto kabin uygulamasına tepki
gösterdi. İşlerine büyük ölçüde
darbe vuran uygulama ile esnafın
mağdur olduğunu söyleyen
fotoğrafçılar, karardan geri
dönülmesini istediler.

İstanbul Profesyonel Foto
Sanatkarları Odası’nın
organizasyonunda gerçekleşen

gösteriye esnafın yoğun ilgisi
vardı. Basın açıklamasında
bulunan esnaf, hazırladıkları
pankartlarla da tepkilerini
gösterdi. Devletin, esnafla rekabet
etmesini kabul edilemez bulan
fotoğrafçılar, “Devlet şimdi de
fotoğrafçılığa el attı” yorumunu
yaptılar.

Nüfus müdürlükleri, tapu
daireleri, noterler gibi yerlere
konulan foto kabinlerde fotoğrafı

istenen kişilerin kendilerinin
çektiği 6 adet vesikalık fotoğraf 5
TL gibi fiyata basılması
fotoğrafçıları iş yapamayacak hale
getirdi. Gelirlerinin büyük bir
kısmını vesikalık fotoğraflardan
elde edilen fotoğrafçılar, foto
kabin uygulaması ile
ekmeklerinden olduklarını
söylediler.

Grubun sözcülüğünü yapan
esnaf Hürriyet Cangu,
Anayasa’daki ”Devlet küçük
esnafı korur, kollayıcı tedbirler
alır” maddesinin ihlal edilerek,
devletin kucaklayıcı tavrından
uzaklaştığını belirtti. 

Profesyonel Foto Sanatkarları
Odası Başkanı Saffet Kayhan da,
vergisini ödeyen, Bağ-Kur primini
yatıran esnafın haksız rekabet
karşısında direnemeyeceğini ifade
etti. 

FOTOĞRAFÇILAR  
“FOTO KABİN”E TEPKİLİ

Devlet, şimdi de fotoğrafçılığa başladı

Resmi kurumlarda “Foto Kabin” kullanılmasıyla işleri bozulan fotoğrafçılar, Sirkeci
Büyük Postane önünde protesto gösterisi yaptı.

Foto kabin uygulamasına tepkili olan fotoğrafçılar, Büyük Postane’nin önünde flashlarını 
patlatarak, protesto gösterisinde bulundu.



Avcılar Şoförler ve
Otomobilciler Odası,
üyelerini

müşterileriyle daha iyi diyalog
kurabilmesi için eğitime tabi
tuttu. Bu süreçte Avcılar
Kaymakamı Savaş Tuncer’in de
desteğini alan şoförler, sertifika
töreninde bir araya geldi.
Törende konuşan Tuncer,
şoförler odasını eğitime en çok
destek veren meslek grupları
içerisinde gösterdi.

Avcılar Halk Eğitim
Merkezi’nde 15 gün süreyle
eğitim alan şoförler, geniş
katılımlı bir organizasyonla
sertifikalarını aldı. Törende
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz da hazır bulunurken,
Avcılar Şoförler ve
Otomobilciler Odası Başkanı
Kemal Türk, bölge muhtarları
ve gaziler de oradaydı.

25 Şubat’ta Avcılar Halk

HABER

Yılın kaymakamından
minibüs ve taksicilere sertifika
Kaliteli iletişim ve müşterilerle iyi ilişkiler eğitimi alan şoförler, Avcılar Kaymakamı
Savaş Tuncer’den “İş Hayatına Katılım” sertifikalarını aldı.

Başkan Faik Yılmaz, Avcılar Kaymakamı 
Savaş Tuncer’e plaketini takdim etti.



27 İstanbul Esnaf

Eğitim Merkezi’nde salonu hınca
hınç dolduran kalabalığın önünde
belgelerini alan şoförler,
Kaymakam Savaş Tuncer’i
aralarında görmenin mutluluğunu
yaşadılar. Kaymakam Savaş Tuncer,
konuklara seslenerek başta şoförler
odasını ve üyelerini eğitime
verdikleri destekten ötürü tebrik
etti. Yoğun katılımdan dolayı şaşkın
ama aynı zamanda mutlu
olduğunu ifade eden Tuncer,
Avcılar’da yaşanan bu birliğin diğer
ilçelere de örnek olması
temennisinde bulundu. Kamu
hizmeti veren kuruluşların hedef
kitlesinin vatandaş olduğunun
altını çizen Tuncer, şöyle devam
etti: “Öteden beri devlet
vatandaşına karşı yıpratıcı
olmuştur. Hala kırıntıları olmakla
birlikte, mümkün mertebe bu
durumun önüne geçmeye
çalışıyoruz. Devlet,
vatandaşlarını
kucaklayabilmeli.”

Devletin üstüne düştüğü
görevler kadar, vatandaşların, özel
sektöründe bazı noktalarda elini
taşının altına sokması gerektiğini
belirten Tuncer, ana gaye vatandaş
ve iyi niyet olduğu sürece
aşılamayacak bir problemlerinin
olamayacağını söyledi. Kaliteli
hizmet için benzeri eğitimlerin
arttırılması gerektiğini söyleyen
Tuncer, Avrupa normlarına uygun,
vatandaşlarla iyi ilişkiler kuran
insan ihtiyacına dikkat çekti.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

esnafın müşterilerle iyi ilişkilerinin
ne denli önemli olduğunu
vurgulamak için 2012 denetim
raporlarından bazı bilgiler paylaştı.
Yıl sonu ellerine ulaşan verilere
bakılınca şoför esnafın
şikayetlerden ve cezalardan en çok
payını alan grup olduğunu belirten
Yılmaz, bu tablonun
tekrarlanmaması için şoförlere
büyük  görevler düştüğünü söyledi. 

“Müşteri veli nimetimizdir
düsturuyla hareket edilmeli”
çağrısında bulunan Yılmaz, ”Ne
kadar zor bir iş yaptığınızın
farkındayım. Gün boyu trafik
keşmekeşinin içinde ekmek
parasının peşindesiniz. Ama
sizden istirham ediyorum, biraz
daha hoş görülü olun” ifadelerini
kullandı.

İstanbul Büyükşehir Belediyesi
ile yürütülen görüşmelerde,
minibüsçülere gelen şikayetlerin
aleyhlerine koz olarak kullanıldığını
aktararak, benzeri olayların
yaşanmaması için şoförleri uyardı.

Avcılar Şoförler ve Otomobilciler
Odası Başkanı Kemal Türk, Avcılar
Kaymakamı Savaş Tuncer’i kendileri
için büyük bir şans olarak niteledi.
Bugüne değin her sıkıntıda yanla-
rında olan Tuncer’e teşekkürlerini
ileten Türk, esnafı adına
Kaymakama şükranlarını sundu.

2008’de, “Yılın Kaymakamı”
seçilerek, Cumhurbaşkanı Sayın
Abdullah Gül’ün elinden ödül
alma onurunu yaşayan Savaş
Tuncer, esnaf dostu olarak tanınan

bir isim. Daha önce görev yaptığı
yerler olan Datça ve Akçakoca’da da
esnafla iyi iletişim kuran Tuncer,
eğitime de çok önem veren bir
kamu yöneticisi olarak dikkatleri
üzerine çekiyor.

Sertifika töreninde İstanbul
Esnaf Dergisi’nin sorularına
yanıtlayan, Avcılar Kaymakamı
Savaş Tuncer, esnaf dostu olarak
anılmasının ne kadar doğru bir
tespit olduğunu bir kez daha
kanıtladı.

Daha önce turistik bölgelerde
görev yapmış olan Savaş Tuncer,
oradaki esnafın da geniş kapsamlı
bir eğitimden geçmesini sağlamıştı.
Tuncer, buna neden gerek
duyduğunu şöyle açıkladı:
“Turizmin başarısı, esnafın
kalitesinden geçer. O yörenin
esnafı, bölgeyi ziyaret eden
insanlarla, müşterilerle diyalogu
başarılı bir şekilde kurabilirse,
aynı oranda turist sayısında artış
görülüyor. Biz de bunun
bilincinde olarak, esnafı 6 ay
süren eğitimlere tabi tuttuk.
Meyvelerini topladık. Şimdi aynı
projeleri Avcılar bölgesinde
yapmaya çalışacağız.” 

Vatandaşla iletişim
kurabilmenin en sağlıklı yolu
olarak, esnafı işaret eden Tuncer,
“Vatandaş devlet kaynaşması
sağlanmalı” ifadelerini kullandı.
Karşılıklı güven tesis edilmesi
gerektiğine vurgu yapan Tuncer,
“Devlet esnafına, esnaf da
devletine güvenmeli” dedi.

Başkan Faik Yılmaz, Avcılar Kaymakamı 
Savaş Tuncer’e plaketini takdim etti.
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HABER

Fazlı Kılıç Başkanlığı’ndaki
Kağıthane Belediyesi, esnaf
odaları ile sıcak temasını

sürdürmeye devam ediyor. Esnafın
yanında bir isim olan Kılıç, sabah
kahvaltısında esnaf ve temsilcileri ile
bir araya geldi. 

Kağıthane Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın,“Geleneksel
Sabah Kahvaltısı Toplantısı” Şubat
ayı içerisinde Hasbahçe Kır
Kahvesi’nde düzenlendi. Kahvaltıya,
Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı
Kılıç, Kağıthane Kaymakamı Ahmet
Akın Varıcıer, İSTESOB Başkanvekili
İsmail Taşkın, Kağıthane Şoförler ve
Otomobilciler Odası Başkanı Akın
Atlı da katıldı. Sohbet şeklinde
geçen kahvaltıda birliktelik mesajları
verildi.

Kağıthane Birleşik Esnaf ve

Sanatkarlar Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu, Kağıthane’nin her
yönüyle örnek bir ilçe olduğunu dile
getirdi. Katılımlarından dolayı başta
Belediye Başkanı Kılıç ve Kaymakam
A. Akın Varıcıer’e teşekkürlerini iletti.
Başkan Osmanoğlu, geleneksel bir
yapıya kavuşturdukları
toplantılarının, esnaf ile belediye
arasındaki sorunları çözmede önemli
bir basamak olduğunu ifade etti.

İlçe ile ilgili fikir alışverişlerinin
yapıldığı kahvaltıda dostluk ve
kardeşlik tablolarının Kağıthane’nin
üzerinden eksik olmaması
temennilerinde bulunuldu. Bir
konuşma yapan, Kağıthane Belediye
Başkanı Fazlı Kılıç, “Esnafın yüzü
gülerse, bizim de yüzümüz güler”
dedi. Hizmet etmek için var
olduklarını söyleyen  Kılıç, karşılıklı

hoşgörü ve işbirliği sağlandığı
sürece Kağıthane’nin daha müreffeh
bir yapıya kavuşacağını açıkladı.

Kaymakam Ahmet Akın Varıcıer
de, toplantının öneminde dikkat
çekti ve, ”Sorunların aşılması
konusunda tatlı dilin nelere kadir
olduğunu biliyoruz. Biz birbirimizi
ne kadar iyi tanırsak,
sorunlarımızı da daha iyi anlarız”
şeklinde konuştu.

İSTESOB Başkan Vekili İsmail
Taşkın, Belediye Başkanı Fazlı Kılıç ve
Kaymakam A. Akın Varıcıer’i, esnafın
yanında olduğunu görmekten son
derece memnun olduğunu belirtti.
Ömer Osmanoğlu’nu da
düzenlediği organizasyondan dolayı
tebrik eden Taşkın, bu görüntülerin
diğer ilçelere de sirayet etmesi
dileğinde bulundu.

Başkan Kılıç’ın anlamlı sözü:
“Esnafın yüzü gülerse, bizim de güler”
Kağıthane Belediyesi ile bölgedeki esnaf odalarının birlikteliği dosta düşmana 
parmak ısırtıyor.

Kağıthane Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı Ömer Osmanoğlu, 
Kağıthane’de örnek bir birlikteliğin yaşandığını söyledi.
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İstanbul Elektrik Teknisyenleri
Odası, odaya bağlı üyelerinin
bilgilendirmeye hız kesmeden

devam etti. Akademisyenlerin eşliğin-
de gerçekleşen eğitim seminerinde,
teknisyenlere teknolojinin hızı
karşısında yavaş kalma lüksünüz yok
mesajı verildi. Prof. Dr İsmail Kaşıkçı
tarafından“Elektrik Tesislerinde
Güvenlik ve Topraklama” konulu bir
sunum gerçekleştirildi.

23 Şubat’ta Perpa’da düzenlenen
eğitim seminerine İstanbul Elektrik
Teknisyenleri Odası’na bağlı çok
sayıda teknisyen katıldı. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ın da iştirak ettiği
toplantıda öne çıkan diğer isimler
İstanbul İl Milli Eğitim Şube Müdürü
Erol Demir, BEDAŞ yetkilileri ve
seminerin sponsorluğunu üstlenen
MAKEL şirketinin yöneticileri oldu.

Elektrik Teknisyenleri Odası
Başkanı Osman Yeşilyurt, mesaile-
rinden tasarrufta bulunarak, konfe-
rans salonunu dolduran esnafa
teşekkürlerini sundu. Yaptıkları ve
yapmayı planladıkları icraatlardan

bahseden Yeşilyurt, üyelerinin deste-
ğini istedi. Kayıt dışı ile mücadelede
ortaya bütün güçlerini koyduklarını
ifade eden Yeşilyurt, halkın da kendini
bilgisiz insanın eline teslim etmemesi
gerektiğini belirtti. Yeni düzenleme-
lerle teknisyenlerin yetkilerinin artırıl-
dığını belirten Yeşilyurt, sorumlulu-
ğun da aynı oranda arttığını söyledi.
Teknolojinin baş döndürücü bir
ivmeye kavuştuğunu ifade eden
Yeşilyurt, bu noktada teknisyenlerin
bu hıza ayak uydurmaktan başka
seçeneklerinin olmadığının altını
çizdi. Başkan Yeşilyurt, elektrik sektörü
mühendisiyle,  teknisyenleri ile bir
olmalı temennisinde bulundu.

İl Milli Eğitim Şube Müdürü Erol
Demir de, çok kısa bir zaman önce
Cağaloğlu'ndaki İstanbul İl Milli
Eğitim Müdürlüğü binasında çıkan
yangını işaret ederek,”Bu vahim
olay, elektrik kontağından çıkan
bir arıza sonucu meydana gelmişti.
O yangın bize bir şeyler anlatıyor
olmalı; en önemlisi ders aldık mı
yaşanan kayıplardan bunu

kendimize sormalıyız” dedi. 
Mesleki eğitim konusunda

yeterince iyi olmadıkları noktasında
tespitlerde bulunan Erol Demir, her
geçen güne göre daha iyi olduklarını
ifade etti. Mesleki eğitimde,
öğretmenlerin meslekten kopuk
olduğu yönündeki eleştirileri haklı
bulmayan Demir, ”Bugün buraya
katılan hocalar bu görüşün ne
kadar yanlış olduğunu ispat
etmiştir” şeklinde konuştu.

Prof. Dr. İsmail Kaşıkçı, sunumuna
Türkiye’deki çarpıklıkları göz önüne
seren bir konuşma yaparak başladı.
Kaşıkçı, modern dünyadan uzakta ve
hayati tehlikeler barındıran
uygulamaların Türkiye’de yaygınlık
kazandığını belirtti. Kaşıkçı, iş başında
yapılacak eğitimlerin en az okulda
verilecek eğitimler kadar önemli
olduğunu vurguladı. Meslek ve norm
bilgisi olmayan kişilerin teknisyen
olamayacağını savunan Kaşıkçı,
“Elektrikçinin bir ayağı
mezardadır; diğer ayağı
hapistedir” uyarısında bulundu.

Elektrik kontağı yangınlarından
ders almalıyız!
Elektrik teknisyenleri, elektriğin meslekten uzak, eğitimsiz kişilerin elinde bir
canavara dönüştüğü konusunda herkesi uyardı. 

Elektrik teknisyenleri de eğitimde..



30İstanbul Esnaf

Çiçekçilerde kan kaybı sürüyor. Yılın sadece belli günleri kapıları çalınan
çiçekçiler gidişattan umutsuz; aynı zamanda bir firmanın esnafı bayi olarak 
kullanmaya başlamasından yana dertli.

İstanbul Çiçekçiler Odası
Başkanı Sunay Çalışır,
gittikçe yaygınlaşan  bir

internet sitesinin sektöre
hükmettiğini ileri sürdü. Bu sitenin
çiçekçi esnafını bayi gibi kullandığını
belirten Çalışır, esnafın zor
durumundan faydalanan kuruluşları
tenkit ederken, çiçekçilere de
seslenerek, ”Kendi iş yerinizde işçi
olmayın” çağrısı yaptı.

550 üyeye sahip Çiçekçiler
Odası'nın kıt kanaat ayakta tutmaya
çalıştığını belirten Sunay Çalışır,
aidatların ödenmediğini,
kazanamayan esnaftan para
istemenin de zorluklarına dikkat
çekti. Çiçekçilerin sadece özel
günlerde belini doğrultabildiğini
belirten Çalışır, yılın 365 günü açık
olan dükkanlarını geçindirecek yeni
formüller üretme peşinde olduğunu
söyledi. 

Bazı esnafların, kazançlarını
bölüşmeyi göze alarak, bir internet
sitesi ile ortaklığa gittiğini açıklayan
Çalışır, esnafı yolundan döndürmeye
çalışıyor. Başkan Çalışır, ”Odamıza
bağlı çok sayıda esnaf dahil bu
internet sitesinin hakimiyetine
girmiş durumda. Karının yüzde
40’nı bu şirkete veriyorlar.
Maliyetin tamamını esnaf
üstlenirken, bu şirket ortaya
hiçbir sermaye koymadan ücretin

yüzde 40’nı alıyor. Esnafın
çaresizliğinden faydalanan bu
firma sadece İstanbul’daki
çiçekçileri değil, tüm Türkiye’deki
çiçekçileri avucuna almış
durumda” sözleri ile durumun
vahametini ortaya koydu.

Çiçekçilik sektörünü tekeli altına
almış şirketten halkın da rahatsız
olduğunu açıklayan Sunay Çalışır, şu
ana kadar odalarına 1500’e yakın
şikayet geldiğini söyledi. Söz konusu
şirket, Çiçekçiler Odası’nın bir üyesi

olmamasına rağmen, şikayet
dilekçelerini cevaplamaya
çalıştıklarını belirten Çalışır,
”Vatandaşlar, yaşadıkları sorunlar
karşısında, derdini anlatacak bir
mecra arıyor. Müşteriler, bu
şirketlerle ilgili  şikayetlerini
bizlere iletiyor. Raflarımız bu
firmaya gelen şikayetlerle doldu.
Her birine tek tek durumu izah
etmeye özen gösteriyoruz” dedi. 

Sunay Çalışır, halkın kandırıldığını
savunurken, şikayetlerin, internet

ÇİÇEKÇİLİKTE  
TEKELLEŞME TEHLİKESİ

HABER
İNTERNET SATIŞ SİTELERİ ESNAFI BİTİRİYOR

Sunay Çalışır
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sitesinde gösterilen ürünle ellerine
ulaşan çiçeğin aynı olmaması ve
teslimatın zamanında yapılmaması
üzerine şekillendiğini belirtti.

Kayıt dışının da üstünde
durulması gereken bir husus olarak
gören Çalışır, kayıt dışı işletme
sayısının, esnaf odalarına bağlı üye
sayısından fazla olduğunun bilgisini
paylaştı. Bu noktada İstanbul Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği'nin
desteğinden son derece memnun
olan Çalışır, belediyelerden de
destek bekliyor. Başkan Çalışır, kayıt
dışı faaliyet gösteren iş yerlerini
tespit eden memurlarını, maaşını
ödeyemedikleri için işten çıkartmak
zorunda kaldıklarını aktardı. Sunay
Başkan, Birlik Disiplin Kurulu’nun
çalışmalarını takdirle karşıladığını
sözlerine ekledi.

Sokaklardaki kaosun,
kavganın, aile içi şiddetin temel
sebebi olarak işsizliği işaret eden
Çalışır, işsizlik sorununun da esnafa

yaşam alanı bırakılmamasına
bağladı. Esnafın ekonomik buhran
yaşadığını kaydeden Çalışır, esnafın
kepenk kapatıp, sermaye
kuruluşlarının tezgahında
çalışmaya zorlandığını iddia
etti. Bir AVM’nin yüzlerce esnafın
işine mani olduğunu söyleyen
Çalışır, Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı’nın ”AVM’leri
Meclis’e taşıyacağız” açıklama-
sından ise umutlu. Esnaf mutlu
olduğu sürece işsizlik probleminin
daha kolay aşılacağını inanıyor.

Ekonominin ne durumda
olduğunu çiçekçilerden öğrenin
diyen Çalışır, ”Eğer ekonomi
kötüyse, bu ilk başta çiçekçileri
yansır. İnsanlar maddi durumu
kötüleşince, hayatın bir parçası
olan çiçeği lüks olarak görmeye
başlar” görüşünü paylaştı. 10 yıldır
ürünlerini aynı fiyattan sattıklarını
hatırlatan Çalışır, yine de halkın
bilincindeki “Çiçek pahalıdır”

algısını kıramamış oldukları için
üzgün.

ÇİÇEK BÜFELERİ 
SIRTIMIZDA HANÇER

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin 2010’dan bu yana
hizmet veren çiçek büfeleri,
çiçekçilerin yoğun tepkisini almaya
devam ediyor. “Belediyenin
yapmadığı bir çiçekçilik vardı,
artık tam oldu” diyen esnaf,
belediyeden şikayetçi. 

Çiçeklerin bir diğer sorunu da
hastanelere çiçek sokulmaması.
Hastanelerin hijyen durumunu
gerekçe olarak gösterdiklerini
aktaran Çalışır, kesinlikle çiçeklerin
hijyene aykırı bir unsur
barındırmadığını ileri sürdü.

Rekabet boyun eğmek
istemeyen oda başkanı, kendilerinin
de internet üzerinden
avrupacicek.com üzerinden hizmet
vermeye başladıklarını söyledi.

İNTERNET SATIŞ SİTELERİ ESNAFI BİTİRİYOR

İsmail Taşkın Başkan’a acil şifalar
İSTESOB Başkan Vekili İsmail Taşkın

kalp ameliyatı oldu. Halkalı Eğitim ve

Araştırma Hastanesi’nde by pass

ameliyatı olan İsmail Taşkın’ın sağlık

durumunun iyi olduğu belirtildi.

Ameliyat sonrası evinde istirahate

çekilen İsmail Taşkın’a İSTESOB

camiası olarak geçmiş olsun diyor,

acil şifalar diliyoruz.
İsmail Taşkın
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İstanbul Kadın Kuaförleri,
Manikürcüleri Esnaf Odası
Başkanı Oktay Erkal

meslektaşlarını yücelten
açıklamalarda bulundu. Erkal,
dünyanın birçok noktasında
düzenlenen yarışmalarda
dereceye giren isimlerden en az
birinin Türk olduğunu
kaydederken, dünyayı görmüş çok
sayıda insanın kanaatinin de bu
yönde olduğunu aktardı. 

Türk kuaförler için hayli iddialı
açıklamalarda bulunan Oktay
Erkal, sadece tanıtım ve pazarlama

noktasında sıkıntı yaşandığını
ifade ederken Avrupalı kuaförleri
reklam konusundaki başarıları ile
tebrik etti. Türk insanının kendini
tanıtma konusunda geri kaldığını
belirten Erkal, uluslararası
gösterilerin bir nebze de olsa bu
açığı kapattığına inanıyor.

2013’te düzenlenecek
festivallerin bu bağlamda çok
önemli olduğunu kaydeden Kadın
Kuaförleri Odası Başkanı, gelecek
başarılardan zerre kuşku
duymuyor. Oktay Erkal bu
başarıların altındaki nedenleri

şöyle açıklıyor: ”Artık teknolojiyi
10 sene geriden takip eden bir
ülke değiliz. Çok şükür dünyada
ne oluyorsa aynı zamanda
ülkemizde de gerçekleşiyor.
Bunun olumsuz tarafları olduğu
kadar, olumlu tarafları da
mevcut. Esnafımız, dünya neyi
kullanıyorsa; onu kullanıyor.
Hiçbir şekilde çağın
gereklerinden uzak kalmak gibi
durum söz konusu değil. Şartlar
eşit olduğu takdirde bütün her
şey, kuaförün yeteneğine,
hizmet kalitesine kalıyor.
Esnafımız da bunun üstesinden
layıkıyla geliyor. Ben bir Türk,
esnaf odası başkanı olarak
söylemiyorum; yurtdışında
birçok insanın dile getirdiği bir
şey. Ülkemiz her yönüyle cazip
hale geldi. Yabancılar,
Türkiye’ye yatırım yapıyor,
toprak satın alıyor. Türkiye her
yönüyle cazip bir ülke haline
geldi.” 

ÜCRETSİZ EĞİTİME DEVAM
Oktay Erkal, mesleğin

profesyonellerin elinde kalması
için var gücüyle çalışıyor. Odanın
ücretsiz eğitimlerinden
faydalanan çok sayıda esnaf,
sertifikalı bir usta haline geliyor.

HABER

Oktay Erkal

TÜRK KUAFÖRÜ 
AVRUPALIDAN YETENEKLİ
Avrupa’da düzenlenen gösterilerde alınan dereceler sonrası, bizzat yerinde tespit
ederek incelemelerde bulunan Oktay Erkal’dan iddialı söz; “Bu işi Avrupalılardan
daha iyi yapıyoruz.”



33 İstanbul Esnaf

BİTİŞİK KUAFÖRLER AVRUPA'DA VAR

Odanın biri Kadıköy’de, biri
Bahçelievler’de olmak üzere iki
eğitim merkezi mevcut. Yeni
eğitim merkezleri için kolları
sıvayan Oktay Erkal, kısa zamanda
üçüncü eğitim merkezleri ile
vatandaşlara hizmet etmeye
devam edecek. Tamamı ücretsiz
yürütülen bu kurslara, yoğun
talepten ve ilgiden dolayı
memnuniyetini gizlemeyen Erkal,
kuaför esnafını öğrenme
isteğinden dolayı da gurur
duyduğunu saklamıyor. Manikür,
pedikür, protez eğitimlerinin
verildiği bu merkezlerde yakında
kesim ve topuz eğitimleri de
verilecek.

Bütün bu çabaları, sektörün
daha iyi bir yere gelmesi için
verdiklerini söyleyen Erkal, gelişim
ve değişim noktasında en ufak bir
yavaşlamanın kuaförlük mesleğini
kaldıramayacağı bir lüks olarak
niteledi. Kuaförlük mesleğinin
altın kuralını, ”Öğrenmek,
yeniliklere ayak uydurmak ve
gelişmek” olarak özetleyen Erkal,
bu vasıfları taşımayan işletmelerin
ya da geç kalanların sektörde
tutunma ihtimallerinin imkansız
olduğunu söyledi. 

TARİFELERE 
UYMAYANLAR
”BİZDEN DEĞİLDİR”

Ülkenin, serbest piyasa
ekonomisi ile yönetildiğinin
farkında olan Erkal, haksız
rekabeti ortadan kaldırmak için
önlemler alınması gerektiğini
belirtti. Nasıl mesleğin
standartları söz konusu ise,
fiyatların da bir standardı olmalı
görüşünü paylaşan Erkal,
sorumluları göreve çağırdı.
Sorunun İstanbul Kadın
Kuaförleri, Manikürcüleri Esnaf
Odası’na bağlı üyelerden
kaynaklanmadığını aktaran
Erkal, düzensizliğin kaynağını
kayıt dışı faaliyette bulunan
işletmeler olarak gösterdi.

7500 bin üyeye sahip
odanın, üyeler ile son derece
güçlü bir bağı bulunduğunu
belirten Erkal, kayıt dışına yönelik
şikayetlere anında müdahale
etmeye çalıştıklarını söyledi.
İSTESOB Disiplin Kurulu’nun
çalışmalarını takdirle karşıladığını
ifade eden Erkal, İstanbul Ticaret
Odası’na kayıt olan kadın
kuaförlerin bile hizmeti
kendilerinden aldığını söyledi.

Amaçlarının bütün bir sektörü
kucaklamak olduğunu dile getiren
Oktay Erkal aidat toplamada
birçok oda gibi sıkıntı çektiklerini
bildirdi. 

Hijyen konusunda, hiç
kimsenin aklında bir
tereddüt olmaması gerektiğini
ifade eden Başkan Erkal,
esnafın bu hususta hassas
olduğunun altını çizdi.
Denetimlerde hijyene sıfır
tolerans tanıdıklarının bilgisini
veren Oktay Erkal, kendi
deyimiyle, ”Kimsenin gözünün
yaşına bakmıyor.”

Belediyelerin, kayıtdışı ile
mücadelede verdiği destek
için,”Yetmez” dedi. Alınması
gerekenler mesafeler olduğunu
ileten Başkan Erkal, daha iyisi
yapılabilir görüşünde

Kuaförlerin aynı semt hatta
aynı sokak üzerinde
yuvalanmasının aşılması gereken
bir problem olarak gören Erkal, bu
konuda yapabileceklerinin
tavsiyeden fazlası olamayacağını
kaydetti. İsteyen istediği yere
açmakta özgürdür diyen Başkan,
Avrupa’da aynı sorunu
gözlemlemediğini aktadı.
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HABER

BAŞKANLAR 
GÖNEN’DE BULUŞTU

İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları
Birliği’nin artık geleneksel

hale gelen "Hizmet İçi Eğitim
Semineri" 30 Ocak – 04 Şubat
tarihleri arasında Balıkesir-
Gönen’de gerçekleştirildi.
Birçok oda başkanın da
katıldığı toplantıda esnafın
sorunları, mevzuat değişiklileri
konuşuldu ve ileriye dönük
bir yol haritası çizilmeye
çalışıldı.

Seminerde, son dönemde
esnaf ve sanatkarları yakından
ilgilendiren mevzuat
düzenlemeleri öncelikli konu
olarak yer aldı. Esnafın lehine
gelişmelerin giderek azaldığı bir

dönemde gerçekleşen toplantıda,
oda başkanları acil eylem planları
üzerinde durdu. Esnafın sonunu

hazırlayan yönetmeliklerin,
yasaların esnafı dönülmez bir yola
soktuğunu savunan oda

Oda Başkanları, Hizmet İçi Eğitim Semineri’nde son dönemdeki gelişmeleri 
yorumladı ve fikir alışverişinde bulundu.

Seminere katılan oda başkanları, esnafın sorunlarını dile getirdiler.

İstanbul Konfeksiyoncu Terziler Odası Başkanı Niyazi Karakahya ve
yönetim kurulu üyeleri eğitim sertifikalarını Faik Yılmaz’dan aldılar.
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başkanları, kötü günlerin sonu
gelmeli temennisinde
bulundu.

Esnaf temsilcileri, çıkış yolunun
Ankara’da görürken, devlet
büyüklerinin sorunları daha ciddi
bir şekilde ele almasını bekliyor.
Bunun için dayanışmanın şart
olduğunu dile getiren başkanlar,
mücadele safhasında güç
birliği yapacaklarının sözünü
verdi.

Seminerde konuşmacı olarak
bulunan Başkan Başdanışmanı
Hasan Pehlivan, Esnaf ve
Sanatkar Bilgi Sistemi (ESBİS)
uygulamaları üzerinde
durarak, Ankara’da TESK
tarafından yapılan seminerde
edindiği bilgileri teşkilat
mensuplarıyla paylaştı ve ESBİS’in,
esnaf odalarının elini
güçlendirdiğini söyledi.

Bir diğer konuşmacı İSTESOB
Hukuk Müşaviri Av. Ahmet
Kemal Ferlengez de, Esnaf-
Sanatkarlar Şurası ve Anayasa
Değişikliği Çalışmaları’ndan

bahsetti. Şuranın hayati önem arz
ettiğini ifade eden Av. Ferlengez,
hazırlık aşamalarına değindi.
Şurada en çok hangi konular
üzerinde durulacağından da
bahseden Ferlengez,”Dilerim
Esnaf Şurası’nın sonunda
herkesin üzerinde mutabık
olduğu konularda anlaşmış
oluruz” dedi. 

“Esnafın tanımı değişmeli”
diyen Ferlengez, küçük işletmeleri
koruyucu maddelerin Anayasa’ya
eklenmesinde ısrarcı olacaklarını
belirtti.

Söz alan oda başkanları,
gündemdeki konular hakkındaki
görüşlerini ilettiler ve istişarede
bulundular. Söz alan isimlerden,
İstanbul Elektrik Teknisyenleri
Odası Başkanı Osman Yeşilyurt,
Yenibosna Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı Zeki
Bakır, Pendik Berberler Odası
Başkanı Salih Karadağ,
Kağıthane Şoförler Odası Başkanı
Akın Atlı, İstanbul Ayakkabıcılar
Odası yönetim kurulu üyesi Celal

Çetin, meslek dallarıyla ilgili
sıkıntılarını dile getirdiler.  

Birlik Başkanı Faik Yılmaz da
Hizmet İçi Eğitim’e ilgi gösteren,
katılan oda başkanlarına teşekkür
etti. Oda başkanlarının eğitimi
konusunun da ciddi bir husus
olduğunu belirten Yılmaz, “Oda
başkanlarının, en az genel
sekreterleri, memurları kadar
eğitilmeye ihtiyacı var. Bizler
sorunu en iyi anlayan ve ifade
eden insanlar olmalıyız”
ifadelerini kullandı. Yılmaz,
kendisine iletilen soruları da
içtenlikle yanıtladı. 

Program sonunda, Balıkesir-
Gönen Hizmet İçi Eğitim
Semineri’ni izleyenlere katılım
sertifikası verildi. Sertifika
töreninin ardından katılımcılar
toplu halde fotoğraf çektirdiler.

Seminerden sonra da çeşitli
etkinliklerle program devam
edildi. Yurdumuzun doğal
güzelliklerinden olan Manyas Kuş
Cenneti ziyaret edilerek,
yetkililerden bilgi alındı. 

İstanbul Marangozlar Odası Başkanı Nedret Aydar ve yönetim kurulu üyeleri, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’la 
bir araya gelirken, eğitim sertifikalarıyla toplu poz verdiler.



Ş
imdiye kadar yaptığımız sunumların büyük
bir çoğunluğunu kişisel gelişim konularına
ayırdık. Yaptığımız incelemelerde gördük ki,

kişisel gelişime ait kitapların çoğunun yabancı
yazarlar tarafından kaleme alındığını, Türk
yazarlarının ise büyük bir çoğunlukla yazdıkları
kitaplarda yine yabancı kişisel gelişim üstatlarının
eserlerinden faydalandıklarını gördük.

Kişisel gelişim adı verilen sistemlerin birçok eksik
ortak noktası olduğunu fark edenlerden biri olan
kişisel gelişim koçu (Oğuz SAYGIN) Mevlâna’nın
kişisel gelişimdeki rolünü net bir şekilde ortaya
koymuş, Mevlâna’yı bu alana taşımıştır. 

Mevlâna, Mesnevî’sinde; akıl ve nefisten
mürekkep insanın “insan-ı kâmil” olma yolundaki
mücadelesine yer verir. Bu mücadele insanı
olgunlaştıran, olumsuz özelliklerinden arındıran,
ruhen yücelterek Allah’a yaklaştıran türdendir.
Ancak Mevlâna’nın engin hayat tecrübesinin
ışığında verdiği bilgiler, geleneksel, dinî ve
tasavvufî görüş yanında; günümüzdeki insanın
mutlu, huzurlu, güçlü ve başarılı olmasına
yardımcı olan kişisel gelişim konularındaki
tavsiyelerle de uyumludur. Mevlâna’nın yaklaşık
800 yıl önce insanın mükemmelliğe ulaşma yolun-
daki daimi gelişim ve değişimine ilişkin öğütleriyle
bu gelişimin temel unsurlarına bakış açısının,
çağımızın modern görüşleriyle paralel olduğunu
görmekteyiz.

Selçuk Üniversitesi Türk Dili ve Edebiyatı Bölümü
Başkanı ve Eski Türk Edebiyatı Ana Bilim Dalı Başkanı
Prof. Dr. Emine YENİTERZİ de Mevlâna’nın kişisel
gelişim konusundaki düşünceleri hakkındaki
makalesinde, Anadolu’nun bu büyük
mutasavvıfının, günümüzün en meşhur kişisel
gelişim üstadı olduğunu belirtmektedir.

MEVLANA FELSEFESİNDE 
YENİLİKÇİ OLMAK

Ne güzel şeydir, her gün bir yerde konaklamak,
Akarsu, donma korkusundan, elbette uzak!
Dün geçti, dünün sözü de dünle geçip gitti,
Bugün, yepyeni bir söz söylemeli muhakkak!
Bu meşhur rubai, Mevlâna’nın yenilikçi görüşü

hakkında yeterli fikir vermektedir. Mevlâna, gelişimin
değişimle birlikte olduğuna; hep aynı kalmanın
değil, ilerlemenin ve yenilenmenin gereğine işaret
eder. Bu yüzden yeniliklere açık olmak, özgürce
düşünmek, yeni düşünceler üretmek ve hayal kur-
mak, onun tavsiyelerinde önemli bir yere sahiptir. 

“Yeniyi istiyorsan, eskiden soyun!” öğüdünü veren
Mevlâna’nın bağlı olduğu dinî ve ahlâki değerler, in-
sanın gelişmesi konusunda kısıtlayıcı değil, tam ak-
sine gelişmeyi; iyiye, güzele, doğruya ulaşmayı teşvik
eden yeterli esnekliğe sahiptir. Mevlâna da bu
değerleri yeniden ele alarak çağdaş olmayı öğütler.
Çünkü hayatın sırrı, her an yenilenmektir.

MEVLANA FELSEFESİNDE DEĞİŞİM
Allah, her an yenileyen, değiştiren faal bir

yaratıcıdır. Bu yüzden gelişmek isteyen insan da ye-
niliklere açık olmalı, değişmeyi istemelidir. İnsan,
beden elbisesiyle dünyaya gelene kadar zaten birçok
değişime uğramıştır.

Dünya yolculuğunda da, yaratılışını bakırdan al-
tına çevirme sorumluluğunu taşır. Bu değişimde
değersizden değerliye gidiş söz konusudur. Ayrıca
bu değişim kökten olmalıdır: Her eski yapıyı yapan-
lar, yenilerlerken eski yapıyı yıkmazlar mı? Çünkü
böyle kökten değişimle; hayvanî sıfatlar giderilir, in-
sanî, hatta ilâhî sıfatlar kazanılır. Gelişime giden bu
değişim başlayınca, zincirleme olarak devam eder;
her değişim bir başka değişime sebep olur.

MEVLÂNA’NIN KİŞİSEL
DEĞİŞİM VE GELİŞİME
DAİR DÜŞÜNCELERİ

MAKALE

Metin İÇTEM
İSTESOB Eğitim Müdürü
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METİN HOCAMIZA ACİL ŞİFALAR:
Bir süredir evinde istirat eden hocamıza

geçmiş olsun dileklerimizi iletiyoruz.
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Mehmet Bekçi,
İstanbul’daki
ziyaretlerinde TESK

Genel Başkanvekili ve İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’la da görüştü.
Neler yapılabilir sorusunun cevabının
arandığı görüşmede, Başkan
Mehmet Bekçi, tüm yurtta esnafın
derin bir çıkmaza sürüklendiğini
iddia etti. 

İstanbul’u, esnaf dünyasının
merkezi olarak niteleyen Bekçi,
”İstanbul öksürse, biz hasta
oluruz” dedi ve İstanbul, Ankara,
Bursa ve İzmir gibi illerin aksine,
Anadolu’da emeğin toprakta
yoğrulduğunu söyledi. Sanayileşme
noktasında eksikler bulunduğunu
ifade eden Bekçi, Anadolu’daki kamu
kuruluşlarının peyderpey
özelleştirilmesi ile yeni bir döneme
girdiklerini belirtti.

TESK’in masaya yumruğunu
vurmasını bekleyen Mehmet Bekçi,
odaların güçlendirilmesi konusunda
da Ankara’nın kapısının daha sert
çalınması gerektiğini söyledi. 5362

sayılı yasanın ağırlığını, devlet
kurumlarında hissettiremediklerini
savunan TESOB Başkanı, adli makam-
larda bile 5362 sayılı kanundan
bihaber insanlarla karşılaştıklarını
açıkladı. Anayasa’nın 173. maddesine
yer alan,”Devlet küçük esnaf ve
sanatkârı korur ve koruyucu
tedbirler alır” hükmüne de atıfta
bulunan Bekçi, açıklamalarına şu
şekilde devam etti; ”Anayasamız
küçük esnaf korunmalı diyor; ama
bakıyorsun, küçük esnafı
koruyacak bir madde, sözleşme ya
da bir kurum ortada yok. Burada
esnafın hakkını savunabilecek, en
doğru şekilde anlatabilecek tek
kurum esnaf odalarıdır. Bunun için
de, esnaf odalarının
güçlendirilmesi gerekiyor” diye
sordu.

TESOB Başkanı Mehmet Bekçi,
Anayasa’nın 173. maddesine ek,
destekleyici maddelerin, yeni
anayasanın içerisinde yer almasını
sağlamanın, önümüzdeki dönemde
TESK’in ana gündemi olması

gerektiğini belirtti. Bu noktada Bekçi,
TESK’e bağlı teşkilatların da bu
süreçte desteğini esirgememesini
istedi.

Odaların güçlendirilmesine
yönelik bir de çözüm önerisi sunan
Bekçi,”Sene sonu defter tasdik
onayları için notere gidildiğinde,
esnaf odalarından faaliyet belgesi
alma zorunluluğu da getirilse; bu
odaların da esnafın da çıkarına
olacaktır” dedi.

Dayanışma çağrısında bulunan
Bekçi, fikir ayrılıklarını bir kenara
bırakılarak, güç birliği yaratmalarının
hayati önem arz ettiğini ifade etti.
Kısır döngülerin esnafa ve odalara
hiçbir artı değer kazandırmayacağı
görüşünü paylaşan Bekçi, şöyle
devam etti: ”Her konuyu
tartışabiliriz. Ama üzerinde
pazarlık edemeyeceğiz tek konu;
esnafın menfaati ve çıkarlarıdır.
Bizler esnafın temsilcileriyiz ve bu
ünvana yaraşır adımlar atmalıyız.
Esnafımız bizlerden hizmet
bekliyor.”

Tokat Birlik Başkanı Mehmet Bekçi:
“İstanbul öksürse biz hasta oluruz”
Tokat Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birlik Başkanı Mehmet Bekçi’nin, İSTESOB’u 
ziyaretinde aktardıklarıyla esnafın sorunu, ülkenin tüm coğrafyasında aynı dedirtti.

Tokat Birlik 
Başkanı Mehmet
Bekçi, İSTESOB
Başkanı Faik 
Yılmaz ve duayen
eski Başkan 
Hüsnü Çınar’ı
karşısında bulunca
uzun süre 
sohbet etti.
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Camilerimizin,
saraylarımızın, estetiğe
önem verenler insanların

evlerinde vazgeçilmez bir aksesuar
olarak yer alan avizeler son yıllarda,
ithal ürünlerin tahakkümü altına girdi.
30 yıllık bir avizeci ve aynı zamanda
İstanbul Avize İmalatçıları ve Satıcıları
Odası Başkan Vekili Ali Kirman, Çin
mallarının piyasaya hakim olmasının,
avantajlarının yanında
dezavantajlarının da olduğunu
söyledi.

Türkiye’de son 20 yılda ithal
malların piyasadaki hakimiyetinin
avizecileri de olumsuz etkilediğini
belirten Ali Kirman, "1 milyarı aşan
nüfusuyla ucuz iş gücü yaratan Çin,
Dünya’daki dengeleri çoktan
değiştirdi. Üretim noktasında
sıkıntı yaşayan bizim gibi
gelişmekte olan ülkeler de bu
durumdan en çok etkilenen
ekonomiler oldu" dedi. 

Ali Kirman, imalatın Türkiye’de

yapılmıyor oluşunu, Çin’in ucuz ve
çeşit üretmekteki maharetine
bağladı. Avizelerin Türkiye’de
yapıldığı dönemleri gayet iyi
hatırladığını ifade eden Kirman,
büyük bir ustalık barındıran
mesleklerinin yüksek maliyetler
nedeniyle, yerini ithalata bıraktığını
belirtti. Çin’den gelen mallar sonrası,
kalitenin düştüğünü kaydeden
Kirman, fiyatların da bu
duruma paralel olarak gerilediğini
söyledi. 

Kirman, ustalığın ve işçiliğin en
güzel örneklerinin verildiği
dönemlerde yerli imalatçıların son
derece kaliteli mallar ürettiğini
belirterek, buna paralel olarak
fiyatlarınde yüksek olduğunu söyledi. 

İthalattan sonra kalite ile birlikte
fiyatların da düştüğünü ileri süren Ali
Kirman, artık avizelerin lüks
olmadığını ifade etti. Avizelerin,
herkesin edinebileceği bir fiyata
seviyesinde olduğunu belirten Ali
Kirman, tüm bir evin 600 ile 700 TL
arasında avizelerle döşenmesinin
mümkün olduğunu söyledi. Eski
zamanları hatırlatan Kirman, şimdi
gelinen noktanın kendisini bile
şaşırttığını ifade etti. 

Piyasanın yüzde 80’inde Çin
mallarının bulunduğunu belirten Ali
Kirman şöyle devam etti; ”İthalatın
sektöre getirdiklerine bakınca,
aldığı ile götürdüğünün eşit

olduğunu görüyoruz. İthalat, avize
fiyatlarını çok büyük oranda
düşürdü, aynı zamanda piyasadaki
çeşitliliği arttırdı. Bu demek oluyor
ki, seçenek bol olunca müşterilere
de geniş bir ürün yelpazesiyle mal
sunuyoruz. Artık avize herkesin
alabileceği mallar haline geldi. Öte
yandan fiyatların gerilemesiyle,
kalitenin gerilediğini kabul etmek
gerek. Ama bu bir realite. Ucuz mal
alıp çok büyük bir kalite
beklememek gerek.”

SANAYİCİLERİMİZ
LOKANTACILIK YAPMAK
DERDİNDE

Ülkenin üretim noktasında bu
kadar gerilediği bir dönemde, iş
adamlarına büyük görevler
düştüğünü söyleyen Ali Kirman,
ülkenin önde gelen sanayici ve  iş
adamlarının, sorumluluk alıp,
Türkiye’yi üreten bir ülke haline
getirmeleri gerektiği üzerinde  durdu.

Türkiye’de bir ampulün bile
üretilmediğine dikkat çeken Kirman,
sanayicileri göreve davet etti. Yakın
zamanda tasarruflu bir LED ampul
almak istediğinde aldığı fiyat
karşısında hayrete düşen Kirman, yerli
üreticinin şart olduğunun altını çizdi.
Kor telli ampullerin yasaklandığını
ifaden Kirman, ampulde de dışa
muhtaç hale geldiklerini söyledi. Yerli
sanayicilerimizin bu işe el atması

AVİZE USTALARINI
ÇİN İTHALATI İŞSİZ BIRAKTI
Avizecilik sektörü dışa bağımlı, ithalata muhtaç hale geldi. Çin’in piyasadaki
hakimiyeti sonrası, avize imalatı Türkiye’de bitme noktasında.
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halinde, çok büyük oranda
elektrik tasarrufu sağlanacağını
kaydetti.

Odasının durumu hakkında
açıklamalarda da bulunan Avize
İmalatçıları ve Satıcıları Odası
Başkanvekili Ali Kirman, üye sayısının
200 civarında olduğunu belirterek

Şişhane ve Küçükköy taraflarını
yıllardır mesken edinmiş,
meslektaşları ile yollarına devam
ettiklerini söyledi. Avize
imalatçılarının bir kısmının İstanbul
Ticaret Odası’na bir kısmının da esnaf
odasına bağlı olduğunu  belirten
Kirman, odanın da zor ayakta

kaldığını kaydetti. 
Aidat toplanmasının elzem

olduğunu kaydeden Kirman, odayı
bağışlarla ayakta tuttuklarını aktardı.
Çıraklık okuluna sahip olduklarının
bilgisini veren Kirman, imalat
sektörünün yok olmasıyla, bu okula
olan ilginin azaldığını belirtti.

Başkan Vekili Ali Kirman, avize sektörünün dışa bağımlı olduğunu söyledi. 

İSTESOB Başkan Faik Yılmaz’ı
Şubat ayı içerisinde ziyaret
edenler arasında Türkiye Küçük

ve Orta Ölçekli İşletmeler, Serbest
Meslek Mensupları ve Yöneticiler
Vakfı (TOSYÖV) Başkanı Rahmi
Aktepe ve Yönetim Kurulu Başkan
Yardımcısı Osman Deveci de vardı.
20-21 Mart tarihlerinde İTO’da
düzenlenecek 2013 KOBİ Zirvesi’ne

davet edilen İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz ile TOSYÖV yönetimi esnafın
sorunlarını da konuşma fırsatı
yakaladı. TOSYÖV Başkanı Rahmi
Aktepe, 2013 Kobi Zirvesi’nde ticaret
dünyasının bütün baş aktörlerini bir
araya geleceğini duyurdu. Aktepe,
esnafı temsil edecek kişi konusunda
en doğru ismin Faik Yılmaz’ın
olacağını belirtti. 2013 KOBİ Zirvesi,

Türkiye Küçük ve Orta Ölçekli
İşletmeler, Serbest Meslek
Mensupları ve Yöneticiler Vakfı
(TOSYÖV), Türkiye Odalar ve Borsalar
Birliği (TOBB), Küçük ve Orta Ölçekli
İşletmeleri Geliştirme ve Destekleme
İdaresi Başkanlığı (KOSGEB) ve
İstanbul Ticaret Odası'nın (İTO)
işbirliğiyle, İstanbul Ticaret Odası
Meclis Salonu'nda yapılacak.

Zirvede Faik Yılmaz’la beraber;
Bilim, Sanayi ve Teknoloji Bakanı
Nihat Ergün, KOSGEB Başkanı
Mustafa Kaplan, TOBB Başkanı
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, İTO Başkanı
Murat Yalçıntaş da yer alacak.

KOBİ’ler İçin Yeni Pazarlar ve Fır-
satlar konulu panelde iş dünyasından
ve çok sayıda sivil toplum kuruluşla-
rının katılımıyla, bir 2013 Türkiye
portresi çıkartılması planlanıyor.

Başkan Faik Yılmaz, ticaret dünyasına seslenecek

TOSYÖV Başkanı Rahmi Aktepe ve Başkan Vekili Osman Deveci, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ı  2013 KOBİ Zirvesi’ne davet etti.
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, Silivri’de, bölge

esnafını ziyaret ederek
sohbet etti. Esnafın sorunlarını
dinleyen Yılmaz, yapılabilecekler
konusunda esnafın görüşünü
aldı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
İstanbul’un çeşitli ilçelerinde sık sık
yaptığı esnaf ziyaretlerini bu sefer
Silivri’de gerçekleştirdi. Silivri
esnafı, Faik Yılmaz’ı aralarında
görmenin mutluğunu yaşadı. Bu
ziyaret esnasında Yılmaz’a eşlik
edenler arasında, İSTESOB Başkan
Vekili İsmail Taşkın, Yönetim
Kurulu Üyesi Aziz Şentürk ve
Silivri Şoförler ve Otomobilciler
Odası Başkanı Zafer Aşkın da
vardı.

Faik Yılmaz esnafa, ”Gözden
uzak olan, gönülden uzak olur”
gibi yanlış bir kanıya varmamaları
mesajı verirken, Silivri’nin
sorunlarıyla yakından
ilgilendiklerini şöyle dile getirdi;
“Yakından takip ettiğimiz Silivri
esnafının hangi sıkıntılarla
boğuştuğunu gayet iyi biliyoruz.
Şimdi de, sorunları direk
muhataplarından duymak adına
onların misafirleri olduk.” 

Silivri’nin gelişime açık bir bölge
olduğunu belirten Yılmaz,
Silivri’nin sayfiye bölgesi olma
niteliğini koruduğunu ifade etti.
Siftahsız geçirdikleri günlerin
sayısının arttığını bilgisini veren
esnaf, gelir gider tablosunda
hüsran yaşadıklarını aktardı. Silivri
esnafının, giderlerini karşılamakta

zorluk çeken İstanbul’un dört bir
köşesindeki esnafla aynı makus
talihi yaşadığını yerinde gören
Yılmaz,“Sorumlu her devlet
adamının görmesi gereken bir
gerçek var ki, esnafın durumu
kötü. Ve bu kötü gidişin sonu
gelmeyecek gibi görünüyor.
Büyük sermaye kuruluşlarına
imtiyaz sağlayan uygulamaların,
yönetmeliklerinin bir sonu
olmalı. İvedilikle bu ülkenin
gerçek çatısı, geleceği olan
esnafın durumu iyileştirilmeli”
çağrısında bulundu.

Faik Yılmaz çaldığı her kapıdan
girişinde ve çıkışında esnafa bol
kazanç dileğinde bulunurken,
esnaf, ziyaretlerinden ötürü
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’a
teşekkürlerini iletti.

FAİK BAŞKAN’IN
SİLİVRİ’DE ESNAF TURU
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz Silivri esnafının misafiri oldu, onların sorunlarını 
dinledi. 

Başkan Faik Yılmaz, bazı yönetim kurulu üyeleriyle birlikte Silivri esnafını gezdi.
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Esnaf ve odaların ziyaretini,
teşkilat yapılanmasında
önemli görev addeden

Faik Yılmaz, bu defa da Silivri
Şoförler ve Otomobilciler Odası’nı
ziyaret etti. Buradan, oda
yönetimlerine çağrıda bulunan
Yılmaz, ”Odaların en tabi amacı,
esnafa hizmettir. Kişisel
problemler bu amacın önüne
geçmemeli” dedi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Başkan Vekili İsmail Taşkın,
Yönetim Kurulu Üyesi Aziz Şentürk
ile Silivri Şoförler ve Otomobilciler
Odası’nda Başkan Zafer Aşkın’la bir
süre sohbet etti. Silivri Şoförler ve
Otomobilciler Odası’nda görevli
memurlarla da görüşen Başkan
Yılmaz, oda başkanı Zafer Aşkın ve
Genel Sekreter Nurcan Ceylan’dan
son dönemdeki gelişmeler
hakkında bilgi aldı. Yönetim kurulu
üyeleri arasında iletişim kopukluğu
olduğu tespitinde bulunan Yılmaz,
odalar kargaşalarla vakit
kaybetmemeli görüşünü paylaştı.

Oda başkanı Zafer Aşkın, UKOME
ile görüşmelerde Silivri ve
Çatalca’nın sesi olacak bir
temsilcinin de yer alması gerektiğini
belirtti. Silivri ve Çatalca’nın
problemlerinin öznel şartlar
barındırdığını açıklayan Aşkın,
”Bizden daha iyi bu problemleri
aksettirebilecek kimse yok.
Komisyona katılan arkadaşların
iyi niyetine olan inancım tamdır.
Lakin burada iyi niyetten daha
fazlasına ihtiyacımız var” şeklinde
konuştu.

20 yılı aşkın bir süredir Silivri
Şoförler ve Otomobilciler Odası’nın
genel sekreterliğini yapan Nurcan
Ceylan, Başkan Yılmaz’a yaşadıkları
sıkıntıları anlattı. Odalar arası
uygulamalarda farklılıklar
yaşandığını aktaran Ceylan, bu
durumun odaların imajını
zedelediğini ifade etti. Çok sayıda
şikayet aldıklarını belirten Ceylan,
“Odalar verdiği her hizmet için;
bir hizmet bedeli almak
zorundadır. Bu bizim

belirlediğimiz bir şey değil. Buna
uymayan odaların olması ve
bunların bize esnaf tarafından
aktarılması sorun yaratıyor. Sanki
biz hakkımız olmayan, illegal bir
ücret talep ediyormuşuz kanaati
oluşuyor” dedi.

“Oda başkanları sorunları
kavramak istiyorsa, genel
sekreterlerine kulak vermeli”
diyen Yılmaz şöyle devam etti:
”Burada bütün cefayı,
hakareti bu insanlar çekiyor.
Esnafla muhatap olan onlar.
Bizzat onların problemleri
dinlenirse, oda başkanları
birçok sorunu anlamada
basamak atlar.”

Başkan Yılmaz, memurlara ESBİS
hakkındaki görüşlerini sorduğunda
ise olumlu yanıt aldı. Nurcan
Ceylan, sistem sayesinde odaların
ellerinin güçlendiği söyledi. ESBİS’in
çağdaş bir yapılanmanın ürünü
olduğunu savunan Ceylan, sistemin
daha da geliştirilmesi tavsiyesini de
sözlerine ekledi.

YILMAZ’DAN DAYANIŞMA ÇAĞRISI
Silivri Şoförler ve Otomobilciler Odası’nı ziyaret eden İSTESOB Başkanı 
Faik Yılmaz, oda başkanı Zafer Aşkın’dan sorunları dinledi.

İSTESOB Yönetimi, Silivri Şoförler Odası’nı ziyaret etti.
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Pendik Birleşik Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı
Bilal Gündoğdu,

Başkanlar Meclisi’ndeki
konuşmasında, ”Esnaf Bakanlığı
istiyoruz” diyerek dikkatleri
üzerine çekmişti. Kendisine bu
konuyu daha da açmasını istedik. 

Başkan Bilal Gündoğdu, esnafın,
devlet nezdinde, sorunuyla direk
ilgilenecek bir makam
bulamadığını savundu. Esnafın
Sanayi Bakanlığı’na bağlı
olduğunu, ama orada da büyük
balıklara yem olduğunu iddia etti.
Esnafın Bakanlık’taki durumunu

"İç güveysinden hallice" olarak
tanımlayan Başkan Gündoğdu, bazı
kurumların esnafın gücünün
farkında olmadığını ifade etti. Bu
esnafı görmezden gelişin de "Esnaf
Bakanlığı" talebini doğuran temel
neden olduğunu belirtti.

Başkan Gündoğdu, esnaf
teşkilatlarının statülerinin çözüm
olmaya yetmediğini söyledi.
Esnafın da bu durumdan bihaber
olması yüzünden haksız ithamlara
maruz kaldıklarını belirtti.
Gündoğdu, ”Esnaf her defasında
bize sorunumuzu neden
çözmüyorsunuz diye soruyor.

Eee haklılar da! Zira bizden
başka onlarla ilgilenip, kapılarını
çalan bir kurum yok. Biz iyi
niyetle mücadele ediyoruz. Ama
iş son raddeye, karar aşamasına
geldiğinde tıkanıyor. Sadece
İstanbul’da 255 bin kayıtlı esnaf
var. Bu insanlar bir bakanlık
tarafından temsil edilmeyi hak
ediyorlar” dedi.

Perakende ve AVM yasasının da
aciliyet arz ettiğini dile getiren
Başkan Gündoğdu, "Kesinlikle bu
perakende ve AVM yasası çıkmalı
ki, esnaf da ona göre kendini
ayarlasın. Ama ne yazık ki bir
türlü çıkarmıyorlar. Niye
çıkartmadıklarını hala anlamış
değilim ama çıkarırlarsa bu
esnafta kendisini bulmuş olacak,
kendi alanını iyi tespit edecek ve
ona göre de çalışmasına devam
edecek. Acı bir gerçek olarak
karşımıza çıkıyor ki,  İstanbul
AVM’lere teslim olmuş durumda.
Şimdi hemen her yere AVM’ler
kuruluyor. Esnafın orada
tutunması, barınması, iş yapması
mümkün olmuyor. Direnen de
aza tamah etmek durumunda.
Kirasını ödeyebilirse, ondan
mutlusu yok.” 

İşsizliğin nedeni olarak büyük
şirketleri gösteren Başkan
Gündoğdu, esnafa yaşam alanı

HABER

BİLAL GÜNDOĞDU
“REÇETE, ESNAF BAKANLIĞI”
Esnafın kurtuluş reçetesini Pendik Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı Bilal
Gündoğdu verdi. Tek çözüm: “Esnaf Bakanlığı’nın kurulması.”

Bilal Gündoğdu
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bırakılmadığı sürece de işsizliğin
önüne geçilemeyeceğini savundu.
Esnafı ekonominin temel direği
olarak niteleyen Gündoğdu, en
başta AVM’lerin yüzünden çok
sayıda esnafın işinden olduğunu
söyledi. “İşsizlik bütün
kötülüklerin anasıdır” tespitinde
bulunan Gündoğdu, esnafa hak
ettiği haklar verildiği takdirde,
sadece ülke ekonomisinin değil,
sosyal düzenin de düzeleceğini
belirtti.

İŞSİZLER ORDUSUNU
YARATAN  BÜYÜK
ŞİRKETLER

Bilal Gündoğdu, esnafın tanımı
konusunda da sıkıntılar yaşandığını
açıkladı. Yasaların kimin ticaret
odasına kimin esnaf odalarına kayıt
yaptırması gerektiğini tam olarak
belirlemediğini ifade eden
Gündoğdu, bu ikiliğe son
verilmesini istedi. Ayakkabı
boyacılarının bile ticaret odasına
kayıt yapıldığını belirten
Gündoğdu, üyeleri tüccar sınıfına
girmiş işletmler olması gerekirken,
bu hususa aykırı binlerce esnafın
ticaret odası kayıtlarında
bulunabileceğini iddia etti.

Pendik Birleşik Esnaf ve

Sanatkarlar Odası, pek çok oda gibi
üye aidatlarını toplamakta sıkıntı
yaşıyor. Odalar para kazanamayan
esnafın doğal olarak aidatlarını
ödemekte sıkıntılar yaşadığını
belirtiyor. Bilal Gündoğdu da bu
noktada sözlerine şöyle devam
ediyor: ”Esnafın durumu malum
esnafın durumu iyi değil. Esnafın
durumu iyi olsaydı odasına
borcunu öderdi. Maalesef ki
ödeme noktasına gelindiğinde
esnaf zorluk çekiyor. Çünkü
esnafın işleri sıkıntılı ben kredi
kefalet kooperatifi başkan
vekiliyim esnafa verdiğimiz
kredileri çok sıkı takip etmemize
rağmen geri dönüşüm
sağlayamıyoruz. Mümkün
olmamasının nedeni esnafın
durumunun kötü olması.
Elimizde esnafların evleri var
bunları satmamaya gayret
ediyoruz. Ama zor durumda
kalınca satmak zorunda
kalıyoruz.”

2005 yılında ortaya çıkan bir
tabloya atıfta bulunan Başkan
Gündoğdu, ”2005 yılında İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’ne bağlı 750 bin üye vardı.
Bugün son tahlilde 255 bin üyeye
sahibiz. Neden geriledik? Oysa

İstanbul genişledi, nüfus arttı,
ekonomi büyümüştü! 2005
yılında göre üye sayısı 3’te 1’i
durumunda. Bu sayının bir kısmı
faaliyetlerine kayıt dışı devam
etmekte.” 

Geçici çözümlere karnımız tok
diyen Gündoğdu, kalıcı ve sorunu
kökten çözecek adımlar atılması
gerektiğini belirtti. Bilal Gündoğdu,
benden sonra tufan anlayışıyla
hareket edenler olduğunu
söylerken, onlara bir de mesaj
gönderdi: “Devriniz bitti!“ 

Gündoğdu Başkan’a
bölgenizdeki minibüs hatlarını da
sorduğumuzda, ”Sadece bizim
değil, bütün minibüsçülerin
sorunu var. Artık senin meselen,
benim meselem devri bitmeli.
Bizler esnaf temsilcisiyiz ve
bakkaldan, şoföre; Pendik’ten,
Sarıyer’e esnafın sorunu,
hepimizin sorunudur. Bizlere
hiçbir menfaat sağlamayan,
paçamı kurtarayım, diğerleri ne
olursa olsun anlayışından
kurtulmayız” dedi.

Bilal Gündoğdu, ülkeyi sağlam
temellere oturtmak isteyenlerin,
esnafın ülke ekonomisindeki yerini
göz ardı etmeden hareket
etmemeleri çağrısında bulundu.
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HABER

Üsküdar Belediyesi çok
tartışılacak bir karara imza
attı. Cami ve okullara 100

metreden yakın büfelerin
kapatılmasına ilişkin karar, Büfeciler
Odası’nın da sert tepkisiyle karşılaştı.
İstanbul Deniz Kara Büfecileri ve
Müstahdemleri Esnafı Odası Başkanı
Mustafa Şimşek hukukun ayaklar
altına alındığını beyan ederken,
haklarını savunmak için her yolu
deneyeceklerini söyledi. Şimşek,
Üsküdar’daki her biri ruhsatlı
dükkanların verilen son karar ile
mağdur edildiğini açıkladı. Şimşek,
devletin kendi verdiği belgeyi
yalanladığını ifade ederken
"Bunun adı oyun bozanlıktır"
şeklinde konuştu. Açıklamalarına
devam eden Mustafa Şimşek,
”Üsküdar Belediyesi ya bu
ruhsatları hiç vermeyecekti ya da
verdiği kararın arkasında
duracaktı. Alınan kararın hangi
gerekçeye dayandırıldığını
çözemiyoruz. Sağlıklı bir açıklama
da yok. Akıl yürütmeye
çalışıyoruz. Ama böylesi bir
karara mantık yürütmekte de
zorlanıyoruz. Üsküdar Belediyesi,
esnafımızın feryadını
duymayabilir; ama biz duyuyoruz.
Onların da duymasını
sağlayacağız. En sonunda hukuk
galip gelecektir.”

Üsküdar Belediyesi’ne de

seslenen Şimşek, üyelerinin haklarını
ihlal edilmesine göz
yummayacaklarını belirtti. Kazanılmış
hakları ellerinden alınmış büfecilerin,
geçerli bir neden sunmaksızın
yerlerinden edilişi önümüzdeki
dönemde daha da hararetli
tartışmalara neden olabilir. 

Büfeciliğin tanımının değişmesi
gerektiğini söyleyen Başkan Şimşek,
23 yıldır aynı tanımla devam
ettirdiklerini belirtti. Çağın
gereklerine cevap veren bir tanıma
ihtiyaç duyan büfeciler odası bu
yöndeki çalışmalarını arttırdı.
Büfeciliğin giderek değişim, gelişim
kazandığı bir dönemde Şimşek, yeni
bir tanıma son derece ihtiyaç
duyduklarını ilan etti.

Mustafa Şimşek odasının
durumu hakkında açıklamalarda da
bulundu. “Kendi yağımızla
kavruluyoruz” diyen Şimşek, odanın
yan gelirleri sayesinde ayakta
kalabildiklerini söyledi. 2800 kayıtlı
üyeye sahip olan Büfeciler
Odası, aidat ücretlerini tahsil
etme noktasında sıkıntılar yaşıyor.
Şimşek, tarifeli bir oda olmaları
sayesinde, en geç yıl sonunda
üyelerinin kapılarını çalmakta
olduklarını aktardı. Oda, Taksim ve
Maslak'ta ofis katına, bir de Maslak
Atatürk Oto Sanayi Sitesi'nde
dükkana sahip. Duayen başkan
olarak bahsettiği eski başkanları
Hüsnü Çınar’a şükranlarını ileten
Şimşek, geçmişten aldığı mirası

Mustafa Şimşek

Üsküdar’daki büfecilerin
hakları çiğneniyor
Üsküdar Belediyesi, cami ve okullara 100 metre mesafedeki büfelerin kapatma
kararı aldı; tepkiler de çok gecikmeden geldi.
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taşımaya çalıştıklarını söyledi. Uzun
yıllar İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği'ne ve Büfeciler
Odası'na  başkanlık yapmış olan
duayen isim Hüsnü Çınar’a bugün de
danışmakta bir beis görmediğini
ifade eden Şimşek şöyle devam etti:
”Bizler esnafımıza hizmet etmek
amacıyla bu göreve talip olmuş
insanlarız. Daha iyisi için mesai
harcıyoruz, gerekirse akıl arıyoruz.
İstediğimiz tek şey esnafın lehine
sonuçlar doğurmak.”

BÜFELERİN ÇEHRESİ
DEĞİŞİYOR

Büfeciler odası, meydan büfeleri
ile ilgili yeni bir proje hazırladı.
Büyükşehir belediyesinden onay
almaya başarabilirse, büfecilik
sektörü yeni bir soluk kazanacak.
İstanbul Deniz Kara Büfecileri ve
Müstahdemleri Esnafı Odası yeni bir
proje ile 2013 yılına hızlı bir giriş
yaptı. Meydan büfeleri ile ilgili yeni
bir düzenlemeye giden Büfeciler
Odası, dört gözle büyükşehir
belediyesinden çıkacak izni bekliyor.
Oda Başkanı Mustafa Şimşek bu
önemli haberi müjdelerken,
büyükşehir belediyesinden anlayış
beklediğini ifade etti.

Meydan büfelerinin, büfecilik

anlayışına yeni bir vizyon
kazandıracağını iddia eden Mustafa
Şimşek, sadece İstanbul halkı için
değil; turistlere de kolaylık
sağlayacak detayları projeye
eklediklerini söyledi. Meydan
büfelerinde İstanbul’un ufak bir
özetini sunacaklarını böylece tarihi
mirasların tanıtımını yapacaklarını
söyledi. Şimşek, büyükşehir
belediyesinin, bu girişim ruhuyla
dolu proje için bir olur onayını
kendilerinden sakınmayacaklarını
umut ediyor.

İstanbul’un önemli noktalarına
kurulması planlanan bu meydan
büfelerinin projeleri ise şimdiden
hazır. Proje kapsamında büfelerin;
bahçesi, soyunma kabinleri, lavabo
ve İstanbul haritası olacak. Çok
amaçlı tesis mantığıyla dizayn edilen
bu meydan büfelerin mimarı ise Ulaş
Şenyurt. 

Mustafa Şimşek,”İnşallah bu
projeleri kabul ettirmeyi
başarabilirsek, İstanbul’un halkına
ve tarihine yakışır bir tesisi
hizmete açacağız. Odaların görevi
vatandaşa ve esnafına hizmettir.
Biz de bu proje ile görevimizi
yerine getirmeye çalışıyoruz. Tabi
son noktada karar İBB’nin. Biz
onlardan herhangi bir ayrıcalık

istemiyoruz. Akan dereye set
olunmasın; bizim için kafi”
şeklinde konuştu.

Başkan Şimşek, büfeciliğin karlı
bir iş olduğuna dair kamuoyunda
oluşan algının yanlışlığına dikkat
çekti. Büfeciliğin, istisnalar
barındırmakla beraber, ortalama bir
geliri sağlamanın ötesine
geçemediğini ifade etti. Büyük
umutlarla büfe açıp, hüsrana uğrayan
çok sayıda işletmeciye tanık
olduklarını söyleyen Şimşek, odaya
gelip“Bizlerden bir akıl isteselerdi;
biz onlara yardımcı olurduk” dedi. 

Şimşek konuşmasını şöyle
tamamladı; ”Yeni üyeler, bizim
tecrübelerimizden yararlanmıyor.
Halbuki burada onlar için
kurulmuş bir teşkilat var.
Haklarından faydalanmalılar.
Defaatle mesleğe yeni katılan
esnafımıza, odamıza gelin, sizlerle
bilgimizi, tecrübemizi paylaşalım
dedik; çok azından geri dönüş
aldık. Zira biz deneyimlerimiz
sayesinde, kim nerede, ne kadar
kazanır az çok biliyoruz. Bütün
uyarılarımıza ve ısrarlarımıza
rağmen sadece bir kısmı bizi
dinliyor; geri kalan ise acı
tecrübeler tattıktan sonra: Ah
keşke sizi dinleseydik diyor.”

ŞİMŞEK BAŞKAN'IN BÜFE PROJESİ YOLDA 
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Odalarda Mesleklerin
Gruplandırılması
Hakkında Yönetmelik ve

Ticaret Borsalarında Mesleklerin
Gruplandırılması Hakkında
Yönetmelik 2005 yılında Resmi
Gazete’de yayınlanarak yürürlüğe
girdi. Meslek kodları ile beraber
sektördeki ikilemler de sona ermiş
oldu. Piyasanın kontrolünü kolaylaş-
tıran bu kodlama sistemi, Avrupa

normları için de elzem teşkil
ediyordu. 5174 sayılı kanun uyarınca
2005 yılında, 25705 sayılı Resmi
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe
giren yönetmelik hükümlerine
istinaden Mesleklerin Gruplandırıl-
ması Rehberi, Avrupa Topluluğunda
Ekonomik Faaliyetlerin İstatistikî
Sınıflaması (NACE) sistemi esas
alınarak hazırlandı. Şu an kullanıl-
makta olan meslek kodları en son

halini 2011 yılında aldı. Avrupa
Topluluğunda Ekonomik
Faaliyetlerin İstatistiki Sınıflaması
olarak adlandırılan NACE, Avrupa’da
ekonomik faaliyetlerle ilgili
istatistiklerin üretilmesi ve yayılması
amacına da hizmet ediyor.
Ülkemizde birçok alanda yürütülen
Avrupa Birliğine uyum çalışmaları
kapsamında, NACE kodu uygulaması
kullanılmaya başlandı. 

Osaka Sangyo
Üniversitesi’nden şehir
planlamacısı Prof Dr.

Koji Yoshikawa ve Kyoto
Üniversitesi’nden deprem uzmanı
Prof. Dr. Shigeru Kakumoto,
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’ni ziyaret etti. Akade-
misyenler, depremler hakkında
insanları bilinçlendirmek ve deprem
sonrası nasıl adımlar atılması
gerektiği konusunda çalışmalar
yürütüyor. Japon profesörler,
İSTESOB’un, İstanbul’un en büyük
sivil toplum kuruluşu olduğu için
ziyaret etmek istediklerini söylediler.

Düzce Belediyesi Bilgi İşlem
Müdürü Halit Kubilay Ramazan
eşliğinde, deprem bölgelerini gezen
heyetin durağı Düzce’den sonra
İstanbul oldu. TÜBİTAK deprem
projesi için eski tarihle ilgili

çalışmalar da yürüten profesörler,
1999 Düzce Depremi’nde de
yardıma koşan ilk isimlerdendi.
Japonya Afet Önleme Enstitüsü ve
Kyoto Üniversitesi Teknik
Enstitüsü'nde görevli Prof. Dr.
Shigeru Kakumoto, 12 Kasım 1999
depreminde büyük yıkım yaşayan
Düzce'de Afet Önleme Projesi'ni
hayata geçirdi. Kalıcı konutların

harita üzerindeki yerlerini
bilgisayara sistemi görülmesini
sağlayan Prof. Kakumoto Düzce
Belediyesi’nin elinde olmayan
ölçüm cihazlarını da beraberinde
getirmişti. İstanbul’un da deprem
bölgesi olduğunu belirten
akademisyenler, deprem
konusunda insanların eğitilmesinin
hayati önem arz ettiğini belirtti.

Japon akademisyenler İSTESOB’da

NACE KODLARI
SEKTÖRLERE DÜZEN GETİRDİ

Bakanlık kodlamayı tamamladı

Japon Heyeti, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’la görüştüler.

Mesleklerin gruplandırılması rehberinin (NACE) ülkemizde de kullanılmaya 
başlanmasıyla, piyasaya liste düzeni geldi.
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